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وزیر نیرو خبر داد؛ 

بهر برداری از پنج هزار و 314 پروژه
 وزارت نیرو در ایام دهه فجر 

وزیر نیرو از بهره برداری و افتتاح پنج هزار و 314 طرح و پروژه آب و برق وزارت 
نیرو با اعتباری بیش از 120 هزار میلیارد ریال در ایام الله دهه مبارک فجر خبر داد. 

»حمید چیت چیان« دیروزدر نشست خبری به مناسبت فرارسیدن سی و 
هشتمین بهار انقلاب اسلامی و ایام الله دهه فجر در محل وزارت نیرو افزود: این طرح 

ها شامل چهار هزار و 860 طرح در بخش برق و 454 طرح در بخش آب است.
به گفته وزیر نیرو، در مجموع 855 میلیون یورو و 30 هزار و 230 میلیارد ریال در 
پروژه های برقی و 52 هزار و 870 میلیارد ریال در پروژه های آب سرمایه گذاری و 

هزینه شده است.
چیت چیان با اشاره به پروژه هایی که در این ایام کلنگ زنی می شوند، سرمایه 
گذاری در این پروژه ها را شامل 2 میلیارد و 587 میلیون یورو و پنج هزار و 80 

میلیارد ریال اعلام کرد.
وی با اشاره به طرح ها و پروژه ها، خاطرنشان کرد: در ایام الله دهه فجر 9 سد 
که ساخت آنها به پایان رسیده و آبگیری شده اند، با حجم مجموع 742 میلیون 
مترمکعب به بهره برداری می رسد. حجم تنظیمی سالیانه آب این سدها یک میلیارد 
و 186 میلیون مترمکعب است و 150 مگاوات برق نیز از محل نیروگاه های ساخته 

شده در این سدها تولید می شود.
وزیر نیرو همچنین از بهره برداری سه سد در استان های خراسان رضوی، اردبیل و 

مرکزی که پیشتر آبگیری شده اند، در این ایام خبر داد.
وی افتتاح 12 شبکه آبیاری و زهکشی به مساحت 56 هزار و 615 هکتار با اعتباری 
افزون بر هشت هزار و 230 میلیارد ریال و همچنین کلنگ زنی دو پروژه شبکه آبیاری 

و زهکشی را در ایام دهه فجر اعلام کرد.
چیت چیان یادآور شد: در بخش فاضلاب نیز 21 طرح آبرسانی افتتاح می شود که 
تامین آب شرب با دبی 4.2 مترمکعبی در هر ثانیه را میسر می کند. برای اجرای این 
طرح ها 27.5 کیلومتر تونل و 457.3 کیلومتر خط انتقال اجرا شده، 140 حلقه چاه 
حفر و 6 ایستگاه پمپاژ، همچنین تعداد قابل توجهی تصفیه خانه ساخته شده است.
** بهره مندی بیش از 1.1 میلیون جمعیت روستاهای کشور از آب شرب

وزیرنیرو با اشاره به اقدام های انجام شده در حوزه آبرسانی روستایی، بیان داشت: 
این طرح ها شامل 391 مجتمع آب رسانی در 31 استان کشور است که با اجرای 
آنها یک هزار و 375 روستا با جمعیت افزون بر یک میلیون و 145 هزار نفر از نعمت 

آب شرب بهره مند می شوند.
به گفته این عضو کابینه دولت، 22 طرح فاضلاب نیز در این ایام آماده بهره برداری 
شده که اعتبار بیش از 9 هزار و 910 میلیارد ریال برای خطوط انتقال و شبکه جمع 
آوری فاضلاب و یک هزار و 130 میلیارد ریال برای تصفیه خانه آنها هزینه شده است.

چیت چیان در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به افتتاح پروژه های بخش 
برق در ایام دهه فجر، خاطرنشان کرد: این پروژه ها شامل پنج پُست برق 400 کیلو 
ولت، 16 پست 230 کیلو ولت و 57 پست 132 و 63 کیلو ولت، 27 خط انتقال و 

فوق توزیع و چهار هزار و 190 پروژه شبکه توزیع است.
وزیر نیرو افزود: در این ایام همچنین از 18 مگاوات انرژی خورشیدی، 30 مگاوات 
انرژی بادی، چهار طرح بهره وری و بهینه سازی مصرف و دو نیروگاه 16 مگاواتی 

مقیاس کوچک بهره برداری می شود.
به گفته وی، پروژه های برق رسانی دهه فجر 95 در 525 روستا به بهره برداری می 
رسد که 62 مورد آن در روستاهای با جمعیت بیش از 20 خانوار و 463 مورد دیگر 
در روستاهای کمتراز 20 خانوار است. این در حالی است که 31 مورد از این روستاها 

با استفاده انرژی های تجدیدپذیر برق دار می شوند.
وزیر نیرو در ادامه از بهره برداری سه نیروگاه در مجموع به ظرفیت یک هزار و 
476 مگاوات در ایام دهه فجر امسال خبر داد که شامل نیروگاه های سیکل ترکیبی 
سمنگان، سیکل ترکیبی بهبهان و سیکل ترکیبی گل گهر سیرجان )هر یک به 

ظرفیت 492 مگاوات( است.
چیت چیان کلنگ زنی یک هزار و 400 مگاوات نیروگاه بخاری در هرمزگان، 890 
مگاوات نیروگاه سیکل ترکیبی در خرم آباد و نیروگاه های سیکل ترکیبی همدان، 
اندیمشک، تبریز و بویین زهرا هر یک با ظرفیت 467 مگاوات را از دیگر پروژه های 

نیروگاهی نام برد که در این ایام آغاز می شوند.

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد

تعیین تکلیف بیش از 90 درصد از 
سپرده گذاران مؤسسه ثامن الحجج 

رئیس کل بانک مرکزی گفت :: تکلیف بیش از 90 درصد سپرده گذاران مؤسسه 
ثامن الحجج مشخص شده است.

ولی الله سیف در برنامه نگاه یک شبکه یک سیما گفت: از زمان روی کار آمدن 
این دولت، یکی از دغدغه های اصلی بانک مرکزی دیدن کمترین خسارت سپرده 
گذاران مؤسسات غیرمجاز بوده است اما منبع خاصی برای جبران این خسارت ها از 

جای دیگری وجود ندارد.
وی گفت: درباره مؤسسه ثامن الحجج فقط دارایی های آن مؤسسه حفظ و حراست 
شده است که از محل آنها نقدینگی ایجاد و خسارت سپرده گذاران تا حدودی جبران 

شود.
سیف افزود: دارایی ها و ملک و املاک این مؤسسه بخش عمده ای از مطالبات 

سپرده گذاران را پاسخ می دهد.
وی گفت: سپرده گذاران مؤسسة ثامن الحجج که تا 300 میلیون تومان در این 
مؤسسه سرمایه گذاری کرده اند بیش از 90 درصد مشتریان آن را تشکیل می دهند.

 رئیس کل بانک مرکزی افزود: برای جبران خسارت این سپرده گذاران زمان تعیین 
شده است که تا صد میلیون تومان یک سال، 200 میلیون تومان 14 ماه و 300 

میلیون تومان 17 ماه است.
سیف گفت: اگر از محل دارایی های این مؤسسه، نقدینگی زودتر ایجاد شود، 

خسارت این سپرده گذاران زودتر پرداخت می شود.
وی دربارة زمان جبران خسارت سپرده گذارانی که بیش از 300 میلیون تومان در 
این مؤسسه سرمایه گذاری کرده اند افزود: این موضوع بستگی به سرعت نقد شدن 

دارایی های مؤسسه ثامن الحجج دارد.
سیف درباره نقش بانک پارسیان نیز در مسئلة مؤسسة ثامن الحجج گفت: بانک 
پارسیان هیچ نقشی جز عاملیت ندارد و نقدینگی هایی که ایجاد می شود به سپرده 

گذاران این مؤسسه پرداخت می کند.
وی افزود: هیچ گونه استثنایی در پرداخت ها به سپرده گذاران مؤسسة ثامن الحجج 
وجود ندارد و به هیچ وجه اجازه حق و ناحق در اختصاص منابع به سپرده گذاران 

داده نمی شود.
رئیس کل بانک مرکزی دربارة مؤسسه کاسپین نیز گفت: دربارة مجوز کاسپین 

سوء تفاهم ایجاد شده است.
سیف افزود: در دورة قبل تصمیم گرفته شد تعاونی های مختلف ساماندهی شوند 

که ازجملة آنها 8 تعاونی بود که تعاونی فرشتگان جزو آنهاست.
وی گفت: این 8 تعاونی در اواخر سال 94 تأمین سرمایه و معرفی هیئت مدیره و 
مقدمات تشکیل مؤسسة کاسپین را فراهم کردند و این مؤسسه از بانک مرکزی مجوز 
گرفت که تک تک تعاونی ها دارایی و بدهی هایشان را به مؤسسة کاسپین منتقل 
کنند. سیف افزود: هیئت مدیرة این تعاونی ها موظف بودند معادل آن، سپرده منتقل 

کنند و اگر کسری داشته باشند هیئت مدیرة مؤسسه مسئول است.
وی گفت: تا کنون از این 8 تعاونی فقط یک تعاونی این کار را انجام داده است.

رئیس کل بانک مرکزی افزود: کاسپین مؤسسه ای نیست که درون آن سرمایه 
گذاری شده باشد. سیف گفت: هیئت مدیره این مؤسسه با سرعتی که در نظر بانک 
مرکزی بوده کارها را انجام نداده است و بر این اساس بانک مرکزی با آنها برخورد 

کرده است.
وی افزود: در یکی از استانها مقام قضایی حکم صادر کرده که به رغم اینکه هنوز 
دارایی ها و سپرده ها به کاسپین منتقل نشده است، تابلوهای آن تعاونی ها به کاسپین 

تغییر یابد و سوء تفاهم برای سپرده گذاران از اینجا شکل گرفته است.
سیف گفت: هیئت مدیره مکلف شده است دارایی ها را به سرعت تحویل بگیرد 
تا مشخص کند تک تک این تعاونی ها چه میزان کسری دارند و اگر کسری داشته 
باشند باید پاسخ دهند. وی افزود: در غیر این صورت کار در روند طبیعی خود قرار می 

گیرد و ساماندهی به تدریج انجام می شود.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: در همه جای دنیا صندوق ضمانت سپرده خسارت 
سپرده گذاران در بانکها را تضمین می کند و اگر مؤسسه یا بانکی ورشکسته شود هیچ 

کس جز آن صندوق پاسخگو نیست.
سیف گفت: اما در ایران بانک مرکزی تلاش می کند خسارت سپرده گذاران را 
جبران کند. سیف در مورد وام ازدواج هم گفت: از آغاز سال 95 تا 8 بهمن امسال 
حدود 7 هزار و 400 میلیارد تومان تسهیلات نقدی در قالب وام ازدواج پرداخت 
شده و 282 هزار فقره تسهیلات در حال رسیدگی است که امیدواریم تا آخر سال 

پرداخت شود.
وی در پاسخ به اینکه آیا اصل پول سپرده گذاران مؤسسة ثامن الحجج باز می گردد 

یا خیر، افزود: این موضوع بستگی به میزان دارایی های این مؤسسه دارد. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد

سهم 81درصدی زنان از فرصت های جدید شغلی
رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  کارآفرینی  و  اشتغال  توسعه  معاون 
اجتماعی می گوید، تاکنون 80 درصد شاغلان در کشور را مردان 
تشکیل می دادند، اما روند توزیع شاغلان در یکسال منتهی به 
تابستان 1395 برعکس شد و سهم زنان از اشتغال جدید به 81 

درصد کل مشاغل ایجاد شده رسید. 
عیسی منصوری  افزود: با وجود آنکه بر اساس هرم جمعیتی 
کشور در شرایط حاضر با یک جمعیت جوان مواجه ایم، اما 
جمعیت شاغل در گروه سنی 15 تا 29سال به عنوان شاغلان 
جوان کشور در دهه اخیر در حال کاهش است.وی در ادامه اظهار 
داشت: جمعیت شاغل در گروه سنی گفته شده از هفت میلیون 
و 400 هزار نفر در سال 1384 به پنج میلیون و 400 هزار نفر 
در سال 1394 رسیده و به تبع آن سهم شاغلان این رده سنی 
از حدود 40 درصد کل شاغلان کشور به حدود 25درصدکاهش 
یافته است. بنابراین گروه هدف دولت درمداخلات سیاستگذاری 
برای ایجاد اشتغال می تواند بیشتر معطوف به جمعیت گروه سنی 

15 تا 29 سال باشد.
**بازار کار برای کارجویان غیر دانش آموخته مناسب 

است
منصوری معتقد است، ساختار بازار کار کشور به گونه ای است 
که فضا برای اشتغال افراد دارای تحصیلات عالی مناسب نیست و 
مشاغل موجود به طور عام با نیروی کار غیر تحصیل کرده سازگار 
است.وی در ادامه گفت: این در حالی است که یکی از ویژگی های 
جمعیت جوان در سال های اخیر دارا بودن تحصیلات دانشگاهی 
است. بنابراین در سال های آتی علاوه بر توجه به کمیت شغلی 
جدید، کیفیت یا نوع این شغل ها نیز مهم است. اقتصاد ایران در 
سال های آتی به فرصت های شغلی زیاد و مناسب برای افراد دارای 

تحصیلات عالی نیاز دارد.
**نرخ بیکاری زنان و مردان متفاوت است

منصوری با تاکید بر اینکه مسائل یاد شده در سیاستگذاری برای 
اشتغالزایی بسیار حائز اهمیت است و می تواند تمرکز و مسیر 
سیاستگذاری را تغییر دهد، خاطرنشان کرد، همواره میزان بیکاری 
زنان بیشتر از مردان بوده است.منصوری با بیان اینکه فاصله نرخ 
بیکاری زنان و مردان در سال 1384 برابر با 7.4 واحد درصد بود، 

افزود: این اختلاف در سال 1394 به 10.9 واحد درصد تغییر کرد. 
به عبارتی خط روند مربوط به نرخ های بیکاری زنان و مردان واگرا 
بوده و فاصله آن دو بیشتر شده است.وی تاکید کرد، بازار کار برای 
زنان به نسبت مردان مساعد نیست، بنابراین با توجه به ظرفیت 
های اشتغال ایجاد شده به ویژه در بخش های خدمات، گسترش 
اشتغال پاره وقت و نیمه وقت، مشاغل مشارکتی با رفع موانع قانونی 

و نهادی آن می تواند بخشی از شکاف یاد شده را تعدیل کند
**اشتغال با تحصیلات دانشگاهی

منصوری با اشاره به ترکیب آموزشی شاغلان گفت: بالاترین سهم 
جمعیت شاغل دانش آموختگان دانشگاهی مربوط به رشته های 
علوم اجتماعی،بازرگانی، حقوق، مهندسی،تولید و ساخت )بیش 
از 29درصد(و رشته علوم انسانی و هنر است.وی ادامه داد: این 
در حالی است که بررسی تغییرات آموزشی بیکاران تحصیل کرده 

در دهه اخیر نشانگر افزایش سهم بیکاران رشته های مهندسی و 
کاهش سهم بیکاران سایر رشته های تحصیلی است.

به گفته وی، مقایسه آمارها نشان می دهد آموزش دانشگاهی 
در حوزه تولید متناسب با نیازهای واقعی اقتصاد نیست و به همین 
سبب موجب بیکاری برخی از فارغ التحصیلان این رده تحصیلی 
شده است. مهارت آموزی می تواند منطبق نبودن تحصیلات 

دانشگاهی و نیازهای بازار کار را کاهش دهد.
معاون اشتغال وزیر کار گفت: بررسی ساختار بیکاری در ایران 
نشان می دهد بازار کار کشور از نهادهای ناکارآمد در این بازار 
متضرر می شود به طوری که نبود انطباق تحصیلات دانشگاهی 
با نیازهای بازار کار میزان بیکاری دانش آموختگان را افزایش 
داده است. وی در ادامه با اشاره به اینکه تحصیلات دانشگاهی 
نشان  را  بازار کار خود  به عنوان یک فرصت در  توانست  می 

دهد، افزود: سهم بالای)40درصد( بیکاران دانش آموخته با دوره 
طولانی)بلندمدت(، اثر ناامید کنندگی برای نیروی کار بوجود آورده 
است. به ویژه بالا بودن سهم بیکاری بلندمدت زنان فارغ التحصیل 
دانشگاهی، زمینه ای را برای قرار گرفتن آنان در گروه جمعیت غیر 
فعال فراهم کرده و موجب شده تا زنان نسبت به مردان تمایلی 
برای ورود به بازار کار نداشته باشند و این وضعیت در گروه های 

سنی جوان بیشتر نمود دارد.
**کاهش نرخ بیکاری در مناطق شهری

و  بیکاری در مناطق شهری  نرخ  روند  با مقایسه  منصوری 
روستایی گفت: روند بیکاری در مناطق شهری از 13.8درصد در 
سال 1384 ه 12.2درصد در سال 1394 رسیده است.وی ادامه 
داد: در حالی که نرخ بیکاری در مناطق روستایی از 7.1درصد به 
8.1 درصد افزایش یافته است. دلایل این امر به شرایط متفاوت 
جمعیتی، اقتصادی و اجتماعی دو جامعه شهری و روستایی 
بستگی دارد.به گفته منصوری، کاهش فرصت های شغلی در 
مناطق روستایی کشور از کاهش سهم بخش کشاورزی از اشتغال 
کل کشور، تبدیل روستاها به شهر و نیز مهاجرت جمعیت روستایی 
به شهر و نیز مهاجرت جمعیت روستایی به شهرها ناشی شده 
است.معاون وزیر تعاون دلایل ترک شغل را از سوی شاغلان موقتی 
بودن کار، به پایان رسیدن دوره خدمت وظیفه،پایین بودن درآمد 
و اخراج یا تعدیل نیرو دانست و گفت: در حالیکه موقتی بودن کار 
مهمترین عامل برای ترک شغل مردان بوده، پایین بودن درآمد 

دلیل اصلی از دست دادن شغل در میان زنان است.
**نرخ مشارکت در حال افزایش است

منصوری افزود: نتایج طرح آمارگیری تابستان 1395 نشان می 
دهد نرخ مشارکت در حال افزایش است و این افزایش حاکی از 
آن است که تعداد تازه واردان به بازار کار بیش از سنوات گذشته 
است .وی توضیح داد: با اینکه فرصت های شغلی در دولت یازدهم 
افزایش یافته، اما به دلیل افزایش جمعیت فعال بر تعداد بیکاران 
افزوده شده است.وی در پایان گفت: باوجود افزایش جمعیت فعال 
،حضور زنان در بازار کار ایران افزایش یافته، به طوری که 81درصد 
از فرصت های شغلی ایجاد شده در تابستان 95 در اختیار زنان 

قرار گرفته است.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 
به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
- رای شماره 139560330001020855 مربوط به پرونده 
کلاسه 1395114430001001048 آقای ابوالفضل نظافت 
فرزند علی محمد در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
90/37 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 11188 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از غلامرضا ولی.)م الف 6340(
به  مربوط   139560330001018917 شماره  رای   -2
آقای غلامحسین  پرونده کلاسه 1391114430008775 
به  یکباب ساختمان  فرزند صفدرآقا در ششدانگ  پورمند 
مساحت 148/23 مترمربع پلاک شماره 11908 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از علی نبی زاده.)م الف 6322(
به  مربوط   139560330001021400 شماره  رای   -3
پرونده کلاسه 1391114430001003940 آقای سیدمحمد 
واسعی فرزند سیدمرتضی در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 54 مترمربع پلاک شماره 1/8 مکرر /10707 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری 

طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6301(
به  مربوط   139560330001020755 شماره  رای   -4
عذرا  خانم   1392114430001003522 کلاسه  پرونده 
به  یکباب ساختمان  فرزند سلیمان در ششدانگ  عباسی 
مساحت 68/13 مترمربع پلاک شماره 11192/1/10 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی خریداری از میعاد سرفراز پور.) م الف 6318(
به  مربوط   139560330001022258 شماره  رای   -5
پرونده کلاسه 1393114430001000533 آقای روح اله 
صاحبی اعظم فرزند حسین در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 106/60 مترمربع پلاک شماره 11044 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند رسمی.)م الف 6304(
به  مربوط   139560330001022028 شماره  رای   -6
پرونده کلاسه 1391114430001010000 خانم سلیمه 
اکبرزاده کوکنده فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 100 مترمربع پلاک 
شماره 869 و 868 فرعی از 11135 اصلی واقع در قم بخش 
1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت 

مشاعی.
مربوط   139560330001022025 شماره  رای   -7

آقای   1391114430001009999 کلاسه  پرونده  به 
سیدمحسن موسوی فرزند سید احمد در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 100 
مترمربع پلاک شماره 869 و 868 فرعی از 11135 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری 

طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6087(
به  مربوط   139560330001020670 شماره  رای   -8
پرونده کلاسه 1395114430001000597 آقای علی خانی 
فرزند بنیادعلی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت ششدانگ 60 مترمربع پلاک شماره 11243 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از وراث حبیب اله ولی.
به  مربوط   139560330001020666 شماره  رای   -9
بنیاد  آقای   1394114430001000938 کلاسه  پرونده 
خانی فرزند بیرامعلی در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 60 مترمربع پلاک شماره 
11243 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث حبیب اله 

ولی.)م الف 6275(
به  مربوط  رای شماره 139560330001016348   -10
جعفر  آقای   1392114430001003372 کلاسه  پرونده 
نادری فرزند محمد عیسی در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 139/65 مترمربع پلاک شماره 10257 اصلی 
واقع درقم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث مریم سلامت.)م الف 

)6286
به  مربوط  رای شماره 139560330001022691   -11
بابائی  اکرم   1393114430001001545 کلاسه  پرونده 
فرزند غلامعلی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 77 
مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 11239 اصلی واقع در قم 
بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 6277(
به  مربوط  رای شماره 139560330001024526   -12
خانم شهین  پرونده کلاسه 1391114430001008104 
نژادشیرفرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
57 مترمربع پلاک شماره 10435 اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 
مع الواسطه از کبری غفاری قمی احدی از وراث جعفر غفاری.

)م الف 6255(
به  مربوط  رای شماره 139560330001020758   -13
محمد  آقای  کلاسه 1392114430002002350  پرونده 
محمدی آزاد فرزند جعفر در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 176 مترمربع پلاک شماره 10820 اصلی واقع در 

قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 
مالکیت مشاعی.)م الف 6253(

به  مربوط  رای شماره 139560330001021388   -14
اصغر  آقای   1391114430001009143 کلاسه  پرونده 
خانی فرزند جعفر علی در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 78/90 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 11239 
اصلی واقع در بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری 

طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6262(
به  مربوط  رای شماره 139560330001021386   -15
پرونده کلاسه 1391114430009142 خانم زهرا چراغی 
فرزند معراجعلی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
61 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 11239 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری از اصغر خانی.)م الف 6260(
به  مربوط  رای شماره 139560330001017586   -16
پرونده کلاسه 1394114430001001307 آقای حسین 
پشتوار فرزند حبیب اله در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 156/60 مترمربع پلاک شماره 11149 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند رسمی.)م الف 6264(
به  مربوط  رای شماره 139560330001021119   -17
حمید  آقای  کلاسه 1394114430001001352  پرونده 
یکباب  ششدانگ  در  حسین  فرزند  مطلق  لهجه  خوش 
ساختمان به مساحت 281/13 مترمربع پلاک شماره 10959 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند رسمی.)م الف 6249(
به  مربوط  رای شماره 139560330001021946   -18
محمد  آقای  کلاسه 1395114430001000735  پرونده 
حسین براتی فرزند محمد علی در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 101/59 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 11134 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث سید حسین فاطمی.

)م الف 6208(
به  مربوط  رای شماره 139560330001024646   -19
پرونده کلاسه 1395114430001001324 آقای حسین 
صالحی فرزند عبداله در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 127/25 مترمربع پلاک باقیمانده 10810 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند رسمی.)م الف 6237(
به  مربوط  رای شماره 139560330001020311   -20
پرونده کلاسه 1394114430001000677 آقای رجبعلی 
از  مشاع  دانگ  سه  در  علی  حسن  فرزند  فروشانی  آقایی 
ششدانگ به مساحت ششدانگ 78 مترمربع پلاک شماره 

10346 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6245(

به  مربوط  رای شماره 139560330001020312   -21
فاطمه  خانم  کلاسه 1394114430001000678  پرونده 
از  دانگ مشاع  در سه  علی  نظر  فرزند  فروشانی  محمدی 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 78 مترمربع 
پلاک شماره 10346 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 

)6247
مربوط   139560330001018447 شماره  رای   -22
امیر  آقای  پرونده کلاسه 1393114430001000968  به 
مجدآبادی فراهانی فرزند محمد حسن در یک دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 91/28 
مترمربع پلاک شماره 10873 اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از 

مرتضی عزتی.
به  مربوط  رای شماره 139560330001018449   -23
پرونده کلاسه 1393114430001000218 آقای مرتضی 
عزتی فرزند حسین در پنج دانگ مشاع از ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 91/28 مترمربع پلاک شماره 
10873 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6342(
به  مربوط  رای شماره 139560330001021411   -24
سید  آقای   1391114430001010333 کلاسه  پرونده 
مرتضی آل یاسین فرزند سیدعبدالرضا در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 96 مترمربع پلاک شماره 10861 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از وراث سید عبدالرضا آل یاسین.

)م الف 6333(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/11/11 تاریخ انتشار دوم: 
1395/11/26
جعفر کاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 
به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
به  مربوط  شماره 139560330002034753  رای   -1
پرونده کلاسه 1391114430002015116 آقای ابوالفضل 
شریفی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 29/97 مترمربع پلاک 
شماره 311 فرعی از 2499 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند  ثبت ملک 

مالکیت مشاعی.)م الف 6213(
به  مربوط  شماره 139560330002034752  رای   -2
پرونده کلاسه 1391114430002015117 آقای حسین 
اکبری فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 40/13 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 312 فرعی از 2499 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 6311(
به  مربوط  شماره 139560330002035612  رای   -3
پرونده کلاسه 1392114430002003289 آقای حسن 
بنی حسن فرزند پرویز در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 46/24 مترمربع پلاک 
شماره 4/65 فرعی از 2607 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند  ثبت ملک 

مالکیت مشاعی.)م الف 6327(
مربوط   139560330002035392 شماره  رای   -4
شرکت   1391114430002003406 کلاسه  پرونده  به 
تعاونی مسکن مخابرات قم لذا مالکیت شرکت تعاونی مسکن 
مخابرات قم به شناسنامه شماره کد ملی 1008 صادره فرزند 

در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده 
به مساحت 3824/75 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2593 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.
به  مربوط  شماره 139560330002034937  رای   -5
پرونده کلاسه 1391114430002001131 آقای محمد 
طالبی حیدرباغی فرزند کاظم در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع 
پلاک شماره 952 فرعی از 1953 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

محمد حسین پناهی خریداری کرده است.)م الف 6315(
به  مربوط  شماره 139560330002034618  رای   -6
پرونده کلاسه 1391114430002014243 خانم سمیه 
محققی فرزند علی اصغر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 158/50 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2185 و 2186 مترمربع اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی.)م الف 6306(
به  مربوط  شماره 139560330002034422  رای   -7
پرونده کلاسه 1391114430002005068 آقای بهرام فتح 
الله بیگی فرزند محمد حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 81/35 مترمربع 
پلاک شماره باقیمانده 4 فرعی از 2277 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی.)م الف 6281(
به  مربوط  شماره 139560330002018403  رای   -8
پرونده کلاسه 1391114430002008225 آقای حسین 
قربان زاده فرزند اصغر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 148/85 مترمربع پلاک 
شماره 22 فرعی از 1953 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6296(
به  مربوط  شماره 139560330002029821  رای   -9
پرونده کلاسه 1391114430002003000 آقای محمد 
زارعی لذا مالکیت سه دانگ مشاع از شش دانگ آقای محمد 
زارعی  فرزند غلامحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 77/25 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1825 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و تفویض 

وکالت .)م الف 6291(
10- رای شماره 139560330002029826 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002002994 خانم خدیجه 
عباسی مقدم لذا مالکیت سه دانگ مشاع از شش دانگ خانم 
خدیجه عباسی مقدم احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 
77/25 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1825 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه و تفویض وکالت.)م الف 6293(
11- رای شماره 139560330002031721 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430001007865 آقای علی بیات 
فرزند عابدین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 57/70 مترمربع پلاک شماره 1 
فرعی از 2553 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از خانم شمسی لسانی.

)م الف 6257(
12- رای شماره 139560330002032733 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002009988 آقای محمد 
حسن حیدری فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 105 مترمربع 
پلاک شماره 1 فرعی از 1759 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از آقای 

سید علی محمد و سید مهدی تولیتی.)م الف 6270(

13- رای شماره 139560330002035153 مربوط به 
آقای مسلم  پرونده کلاسه 1391114430002003743 
سلیمی فرزند مختار در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 60/35 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1975 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از مهدی 

شاکری خریداری کرده است.)م الف 6267(
14- رای شماره 139560330002032649 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002007181 آقای محمود 
رجبلو فرزند قاسمعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 92 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2306 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از آقای حسین زرین 

اقبال.)م الف 6214(

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس 
از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند 
لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/11/11 تاریخ انتشار دوم: 
1395/11/26
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو 
قم
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برخورد با مصوبات جنجالی ترامپ؛

حضور تیم ملی آمریکا در ایران منتفی شد

تصمیم تبعیض آمیز دولت آمریکا در ایجاد محدودیت سفر به آن کشور و تبعات 
مصوبه جنجالی »دونالد ترامپ« ،عرصه ورزش را نیز مثل تمامی موضوعات روز جهان 

تحت تاثیر قرار خواهد داد.
رقابتهای جام جهانی کشتی آزاد سال 2017 قرار است به میزبانی ایران در روزهای 
28 و 29 بهمن ماه در سالن تختی شهر کرمانشاه برگزار  شود. این در حالیست که 
با توجه به سنت همیشگی اتحادیه جهانی کشتی، 8 تیم برتر دنیا با توجه به آیتم 
های مختلف از جمله عملکرد و عناوین کسب شده در سال 2016 در این آوردگاه 

بین المللی به میدان خواهند رفت.
بر این اساس، چندی پیش اتحادیه جهانی نیز اعلام کرد کشورهای ایران، روسیه، 
ترکیه، آمریکا، گرجستان، آذربایجان، هند و مغولستان مجوز حضور در جام جهانی 
2017 ایران را دارند و این تیمها با قرار گرفتن در دو گروه چهار تیمی طی دو روز به 

مصاف هم خواهند رفت.
با توجه به اسامی تیم های ذکر شده از سوی اتحادیه جهانی کشتی،  تیم آمریکا نیز 
مانند هر سال به عنوان یکی از مدعیان اصلی به این رقابتها دعوت شد تا در مصاف با 
دو قطب کشتی جهان، یعنی ایران و روسیه،  تنور این رقابتها را گرم کند. البته اتحادیه 
جهانی هم طبق سیاست های خود قصد دارد با هدف ابقای کشتی در بازیهای 
المپیک حداکثر استفاده از این مسابقات را ببرد و مانور تبلیغاتی و رسانه ای گسترده 

ای در حاشیه رویارویی این تیمهای قدرتمند انجام دهد.
تا این بخش از روند برگزاری جام جهانی، همه چیز طبیعی و طبق برنامه پیش 
می رود و مشکل خاصی به چشم نمی خورد،  اما تصمیم تبعیض آمیز اخیر دولت 
آمریکا در ایجاد محدودیت سفر به آن کشور ،  بسیاری از تعاملات و معادلات را بر 

هم خواهد زد.
در حالیکه دولت آمریکا به تازگی با دستور و تصمیم مستقیم دونالد ترامپ 
محدودیت های جنجالی و تبعیض آمیزی را نسبت به تبعه چند کشور از جمله ایران 
به آمریکا را قائل شده،  وزارت امور خارجه کشورمان نیز با اعمال سیاست های متقابل، 
سعی در برخورد با این رفتار غیر منطقی آمریکایی ها را دارد. وزارت امور خارجه در 

بخشی از بیانیه اخیر خود صراحتا اعلام کرده است:
 »دولت جمهوری اسلامی ایران برای پاسداری از حرمت و شأن تمامی آحاد ملت 
بزرگ ایران در داخل و خارج از کشور،  با رصد دقیق آثار کوتاه و میان مدت تصمیم 
دولت ایالات متحده بر اتباع ایران، اقدامات متناسب حقوقی، کنسولی و سیاسی 
معمول خواهد داشت و ضمن احترام به مردم آمریکا و تمایز میان آنها و سیاست های 
خصمانه دولت ایالات متحده،  برای حمایت از حقوق شهروندان خود تا زمان برطرف 
شدن محدودیت های توهین آمیز ایالات متحده علیه اتباع ایران، اصل عمل متقابل 
را اجرا می نماید. به منظور نظارت بر اجرای این تصمیم و اتخاذ تدبیرهای مناسب 
و منطبق با منافع ملی در شرایط ویژه، سازوکاری با حضور دستگاه های ذیربط در 

وزارت امور خارجه ایجاد شده است.«
طبیعتا با اجرایی شدن این سیاست فکورانه و رفتار متقابل دولتمردان کشورمان، 
صدور ویزا و  سفر کشتی گیران آمریکایی به ایران هم منتفی شده و می توان از هم 

اکنون رقابتهای جام جهانی را با غیبت یکی از مدعیان اصلی آن تصور کرد.
بر این اساس هیچ بعید نیست اتحادیه جهانی کشتی هم با قطعیت این موضوع 
تا روزهای آتی به فکر چاره و جایگزین کردن تیمی دیگر به جای آمریکا در جام 
جهانی 2017 ایران بیافتد که البته بعید به نظر می رسد،  اتحادیه جهانی در برخورد 
با این مورد، به فکر تغییر کشور میزبان و یا به اصطلاح پاک کردن صورت مساله 

باشد.

دوشنبه -یازدهم بهمن ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4206

محمد انصاری:

 تراکتور را ببریم شانس بالایی 
برای قهرمانی داریم

مدافع تیم فوتبال پرسپولیس می گوید تیمش کار دفاع را تیمی انجام می دهد.
محمد انصاری درباره پیروزی پرسپولیس مقابل صبای قم، اظهار کرد: ما بازی خوبی 
را مقابل صبا انجام دادیم، البته در نیمه نخست صبایی ها کمی فشار آوردند، اما در 
ادامه بازی را در دست گرفتیم و توانستیم از فرصت خوب گلزنی روی دروازه  حریف 

ایجاد کنیم و با استفاده از این فرصت ها دروازه  را باز کنیم.
وی افزود: صبایی ها هم فرصت هایی که به دست آوردند از روی نقطه کرنر و شروع 

مجدد بود. به  هر حال آنها هم عملکرد بدی نداشتند.
مدافع تیم فوتبال پرسپولیس در ادامه خاطر نشان کرد: تیم ما که کم گل می 
خورد به خاطر دفاع تیمی خوبی است که انجام می دهد. تیم ما هم کار دفاعی را و 
هم کار حمله را به صورت تیمی انجام می دهد و به خاطر همین است که تا به حال 
عملکرد خوبی داشته ایم. همان طور که گفته ام درست است که من به عنوان بازیکن 
خط دفاعی وظیفه ام دفاع کردن است، اما از همان خط و فوروارد تیم دفاع خوبی را 

انجام می دهد.
انصاری در ادامه درباره بازی کردن در کنار الکسی پلی یانسکی، اظهار کرد: الکسی 
بازیکن خوبی است. روز گذشته با تشخیص سرمربی تیم به میدان آمد و در کنار من 

بازی کرد و مشکلی از این بابت وجود ندارد.
وی درباره دیدار پرسپولیس مقابل تراکتورسازی تبریز هم گفت : سعی می کنیم 
این دیدار را با پیروزی پشت سر بگذاریم زیرا می دانیم با افزایش فاصله امتیازمان با 

تراکتورسازی شانس بیشتری برای کسب قهرمانی داریم.
انصاری در پایان خاطرنشان کرد: می خواهم از سیدجلال حسینی هم تشکر کنم. 
درست است که حسینی در دیدار برابر صبا محروم بود و نتوانست بازی کند، اما به 
عنوان یک کاپیتان کنار تیم ما بود و به همراه تیم به قم آمد و باعث افزایش روحیه 

و امید میان بازیکنان شد.

درخواست از ترکی برای بازگشت
 به میادین داوری

برخی از عوامل فدراسیون فوتبال خواهان بازگشت محسن ترکی به میادین داوری 
شدند.

 اشتباهات داوری در هفته های اخیر باعث اعتراض بسیاری از مدیران، سرمربیان و 
بازیکنان تیم های لیگ برتری شده است. این اعتراض ها به گونه ای بوده که هر هفته 

در آنالیز داوران اشتباهات زیادی از آنها دیده شده است.
در همین زمینه خبر رسیده که برخی از عوامل فدراسیون فوتبال، اسپانسر داوران 
و ... طی تماس هایی با محسن ترکی خواهان بازگشت او به میادین داوری شده اند. 
ترکی که به تازگی از دنیای داوری خداحافظی کرده، اما به درخواست این افراد پاسخ 
منفی داده است. گفته می شود دپارتمان داوری هم به ترکی پیشنهاد داده که به 
عنوان مشاور با این مجموعه همکاری کند، اما داور پیشین کشورمان از فضای موجود 
در داوری ها انتقاد و تأکید کرده است که قصد ندارد در این شرایط در داوری حضور 
داشته باشد. اخیراً کنفدراسیون فوتبال آسیا محسن ترکی را دعوت کرده تا از او بابت 

قضاوت هایش در سطح داخلی و آسیا تقدیر کند.

بازیکنان سابق پرسپولیس در انتظار مطالباتشان
بازیکنان فصل گذشته پرسپولیس هنوز موفق به دریافت مطالبات خود نشده اند و 

از این موضوع ناراحت هستند.
 مسوولان پرسپولیس که طی دو سال اخیر با تامین مناسب منابع مالی توانسته 
اند بیشتر مشکلات این باشگاه را برطرف کنند، در پرداخت مطالبات باقیمانده 
بازیکنان فصل گذشته خود ناکام مانده اند که این مساله ناراحتی آنها را در پی 

داشته است.
محسن بنگر، علیرضا نورمحمدی، رضا نوروزی، بابک حاتمی و محمد نوری 
بازیکنانی هستند که از این باشگاه مطالباتی دارند که تاکنون پاسخی در رابطه با زمان 

پرداخت آن دریافت نکرده اند. 
کاپیتان های گذشته پرسپولیس که در تلاش بوده اند واکنشی نسبت به بی توجهی 
مسوولان نسبت به عدم پرداخت مطالبات شان نداشته باشند و برابر هواداران قرار 
نگیرند، امیدوارند تا پیش از جدال حساس این هفته برابر تراکتورسازی مسوولان 
باشگاه از زمان پرداخت این مطالبات به آنها اطلاع دهند و باید دید علی اکبر طاهری 
و دیگر مسوولان این تیم که عملکرد مثبتی از خود به جا گذاشته اند چه واکنشی در 

این رابطه خواهند داشت.

پرسپولیس هم عنایتی را فیکس نکرد
مهاجم کهنه کار صبای قم برای سومین بازی متوالی و برابر پرسپولیس نیمکت نشین 

شده بود.
رضا عنایتی به غیر از هفته سیزدهم که محروم بود، تا شانزدهمین هفته لیگ در 
تمام بازی های صبا جزء نفرات اصلی صبا بود و در ترکیب قرار می گرفت اما از بازی 
شماره 17 مقابل پیکان او برای نخستین بار نیمکت نشین شد که البته صبا توانست 

به برتری یک بر صفر برسد.
پیروزی صبا موجب شد صمد مرفاوی برابر ماشین سازی نیز عنایتی را به عنوان 
جانشین به زمین بفرستد اما دیروز مقابل پرسپولیس این مهاجم حتی وقتی صبا 2 بر 

صفر عقب افتاد نیمکت نشین بود و فرصت حضور در زمین پیدا نکرد.
عنایتی برخلاف دور رفت مقابل پرسپولیس که تعویض شد و به این اتفاق اعتراض 

زیادی کرد، این بار واکنش خاصی به نیمکت نشینی اش نداشت.

نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال گفت: وقتی در فیفا 
رأیی صادر می شود، حتی اینفانتینو هم نمی تواند کاری انجام 

دهد.
 علی کفاشیان ضمن بیان این مطلب درمورد درخواست 
سیدرضا افتخاری برای حل مشکل باشگاه استقلال اظهار 
داشت: من به عنوان یکی از مسئولان فدراسیون فوتبال 
وظیفه خود می دانم که اگر کاری از دستم برمی آید در این 
خصوص انجام دهم. ما به دنبال پیدا کردن راه حلی برای 
برطرف کردن مشکل باشگاه استقلال هستیم. استقلال یکی 
از باشگاه های مهم ماست و وظیفه همه ارکان فوتبال ایران 

است تا در صورت حل این پرونده تلاش کنند.
وی در پاسخ به این سؤال که با توجه به رابطه خوبی که 

با اینفانتینو، رئیس فدراسیون جهانی فوتبال دارد، چقدر به 
حل این مشکل امیدوار است، گفت: من در این مورد قولی 
نمی توانم بدهم، اما از سه چهار روز پیش که افتخاری موضوع 
را با من در میان گذاشت به دنبال راه حل هستم. نمی شود 
قبل از اینکه اقدامی صورت نگرفته است، در این مورد با 
قاطعیت اظهارنظر کرد. متأسفانه در این پرونده رأی صادر 
شده است و این موضوع کار ما را سخت تر می کند. وقتی 
رأیی صادر می شود، حتی اینفانتینو هم نمی تواند کاری انجام 
دهد. نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال در مورد تغییراتی که 
مهدی تاج در فدراسیون اعمال کرده است، خاطر نشان کرد: 
این حق طبیعی یک مدیر است که با حضور در مجموعه 
خود تغییراتی را به وجود آورد. من نیز برای همین کنار 

رفتم تا دوستان جدیدی بیایند و بتوانند تحول ایجاد کنند. 
همان طور که من بعد از رفتنم از فدراسیون پست جدید 
گرفتم، دوست دیگر نیز که از پست خود کنار رفته اند در 

جای دیگر مشغول به کار خواهند شد.
کفاشیان درباره قانون منع فعالیت افراد بازنشسته در 
فدراسیون ها گفت: من 14 سال است که بازنشسته هستم، 
اما در ورزش مقرراتی وجود دارد که براساس آن مشغول به 
کار هستم و مشکلی ندارم.وی در واکنش به طرح موضوع 
بی اخلاقی ها و مشکلات داوری در جامعه فوتبال خاطر نشان 
کرد: این مسئله همیشه وجود داشته و بهتر است رئیس 
فدراسیون در مورد آن اظهارنظر کند. من کاره ای نیستم و 

پاسخی در این مورد ندارم.

 کفاشیان: 

رأی فیفا که صادر می شود اینفانتینو هم نمی تواند کاری انجام دهد

ایجاد فضای بدبینی و این »دست های همیشه پشت پرده« به چه قیمت؟!

آقای آجورلو! با بیانیه و نامه به وزیر راه قهرمانی تراکتورسازی باز می شود؟
انتشار دو نامه از سوی باشگاه تراکتورسازی و مدیرعامل این 
باشگاه علیه دست های پشت پرده که نمی خواهند این تیم نتیجه 

بگیرد، فضای فوتبال را بیش از پیش مه آلود و ملتهب خواهد کرد.
 روز شنبه بیانیه ای از سوی باشگاه تراکتورسازی منتشر شد و به 
طبع آن مصطفی آجورلو مدیرعامل این باشگاه هم متن دیگری را 
در اختیار رسانه ها قرار داد که متن هر دو بیانیه گلایه از وضعیت 
موجود حاکم بر فوتبال و داوری های بازی های لیگ بود. این اقدام 
البته از اتفاقات عجیبی بود که در حالی که هنوز دو سوم لیگ به 
پایان نرسیده، شاید باعث به وجود آمدن فشارهای بیشتری روی 

قشر داوری و به راه انداختن یک اپیدمی جدید در فوتبال باشد.
مدیرعامل باشگاه تراکتورسازی در حالی از اتفاقات داوری به 
خصوص در بازی با ماشین سازی گلایه کرده که به این موضوع 
اشاره نداشته است که اگر پنالتی ای که از سوی داور همان بازی 
برای تراکتورسازی گرفته شده توسط محمد ابراهیمی تبدیل به 
گل می شد، آیا بازهم شاهد این نامه نگاری ها و بیانیه صادر کردن ها 
بودیم یا نه. به هر حال موضوعی که متأسفانه در فوتبال ما وجود 
دارد و باید به آن اذعان کرد، مشکلات و اشتباهات داوری است 
که قطعاً همه به آن معتقدیم که این اشتباهات عمدی نیست و 
نباید جامعه پاک داوری را این گونه زیر سوال ببریم. اگر محمد 
ابراهیمی پنالتی اش را گل می کرد، قطعاً تراکتورسازی برنده دربی 
تبریز می شد و آن زمان بدون شک مسئولان باشگاه تراکتورسازی 
این گونه نگران داوری ها نبودند. آجورلو در حالی در نامه اش به وزیر 
ورزش و جوانان از وضعیت حاکم بر فوتبال ابراز نگرانی کرده که اگر 
قرار باشد این رویه باب شود باید شاهد باشیم از همین امروز بعد از 
هر سوت اشتباه یا هر نتیجه بد، مدیران باشگاه ها دست به قلم شده 
و برای نفر اول ورزش کشور که طبعاً مسئول سیاست گذاری است 
و کار اجرایی نمی کند، نامه بنویسند که در این صورت قطعاً سنگ 
روی سنگ بند نخواهد شد. فقط باید امیدوار بود که نوشتن چنین 
نامه ای و اقدامات این چنینی برای فرافکنی و دور کردن اذهان از 
نتیجه نگرفتن ها نباشد. مدیرعامل باشگاه تراکتورسازی اما در این 
نامه سرگشاده ای که به وزیر ورزش و جوانان نوشته به این موضوع 
اشاره نکرده که این باشگاه حق استفاده از بازیکنان سرباز را دارد 
که در لیگ برتر این اختیار فقط برای آنها وجود دارد و 15 تیم 
دیگر لیگ برتر نسبت به این موضوع معترض هستند. آیا آجورلو 
این موضوع را هم در نظر دارد که تنها تیم تراکتورسازی می تواند از 
بازیکنان سرباز که عمدتاً جزو بهترین  بازیکنان فوتبال ایران هستند، 

استفاده کند؟ همین اخیراً احمد نوراللهی و امید عالیشاه دو بازیکن 
تأثیرگذار پرسپولیس به دلیل اینکه سرباز شده اند به تراکتورسازی 
رفته اند همچنان که پیش از این سروش رفیعی، احسان حاج صفی، 
مهدی شریفی، محمدرضا اخباری، بختیار رحمانی و... که همگی 
جزو بهترین بازیکنان ایران بودند برای سپری کردن دوران سربازی 
پیراهن سرخ تراکتورسازی را پوشیدند. پس در این میان عنوان 
کردن این موضوع که عده ای می خواهند تراکتورسازی زمین بخورد، 

نمی تواند ادعای قابل باوری باشد.
بازهم صحبت از دست های پشت پرده و عوامل نامرئی برای 
قهرمان نشدن یک تیم و قهرمان شدن یک تیم دیگر به میان 
آمده است. این صحبت ها که از نشست خبری مربی تراکتورسازی 
پس از تساوی با ماشین سازی مطرح شده، با نامه دیروز مدیرعامل 
تراکتورسازی به وزیر ورزش و جوانان تکمیل شد. در این بین 
باید از مسئولان و مربیان تراکتورسازی پرسید که آیا این موضوع 
باعث تنش زا شدن شرایط حاکم بر فوتبال می شود یا نه؟ به راستی 
این دست های پشت پرده کجا هستند که حالا نام آنها به میان 
باشگاه  در  مجموعه اش  و  آجورلو  به  ما  انتقاد  این  است.  آمده 
تراکتورسازی، انتقاد به شخص او یا این باشگاه پرهوادار نیست، بلکه 
هر مربی یا باشگاه دیگری اگر چنین ادعایی داشته باشد از نظر ما 

رد شده است. اگر برانکو، منصوریان، ویسی، پورموسوی، حسینی، 
عزیزی، جلالی یا هر سرمربی دیگری هم این ادعا را داشته باشد، 
یک ادعای تنش زا خواهد بود که باید با آن برخورد شود و حالا این بار 
مصطفی آجورلو با کوله باری از تجربه در عرصه مدیریت در فوتبال 
هم وارد این جریان تنش زا شده که قطعاً به التهاب جامعه فوتبال 

کمک می کند تا حل شدن مشکلات موجود.
هوادار همواره در فوتبال جایگاه جالب  توجهی دارد و می بینیم 
هرگاه فردی یا باشگاهی در مخمصه قرار می گیرد از هوادار به عنوان 
یک ابزار فشار استفاده می کند. در نامه آجورلو هم عنوان شده که 
احساسات پاک هواداران تراکتورسازی جریحه درا شده است، اما چه 
بهتر بود که مدیرعامل باسابقه باشگاه تراکتورسازی به این مسئله 
توجه می کرد که احساسات هواداران این تیم بیشتر به دلیل گل 
نشدن پنالتی ابراهیمی جریحه دار شده، نه صحبت از دست های 
پشت  پرده ای که هیچ گاه ثابت نشده است. در این گونه نامه نگاری ها 

به نظر می  رسد اهداف دیگری را باید جستجو کرد.
حالا تراکتوری ها درخواست بخشش محرومیت و کارت قرمزی 
که مهدی کیانی در دربی تبریز مقابل ماشین سازی گرفته است را 
دارند. این از آن اتفاقات جالب توجه است. در فیلم ها و عکس های 
منتشر شده در دربی تبریز مشخص است که بازیکن تراکتورسازی، 

داور را هل می دهد و به جای تقبیح این عمل که بی احترامی به مقام 
داور است، عجیب است که مسئولان تراکتورسازی خواهان بخشش 
این بازیکن را دارند و این از مدیری همچون آجورلو که مدیری 
ارزشی و اخلاق گرا است، عجیب است. به نظر می رسد نباید نتایج را 
فدای هر اتفاقی کرد و آجورلو به این موضوع فکر کند که اگر همین 
رفتار مشابه را یک بازیکن از یک تیم دیگر انجام می داد، بازهم او 

خواهان بخشش او می شد یا نه.
در آستانه دیدار حساس و فینال گونه پرسپولیس و تراکتورسازی 
قرار داریم که هفته آینده در همین روز در ورزشگاه  آزادی برگزار 
خواهد شد. طرح این مسائل تنها به تشویش سکوها و فشار بیش  
از اندازه داور خواهد انجامید. بهتر است مسائل فوتبالی در چارچوب 
زمین سبز حل شود، نه با نامه نگاری ها و صحبت هایی که فضا را هم 
برای بازیکنان دو تیم و هم برای داوران سخت می کند. این مطلب 
روی صحبتش نه شخص مصطفی آجورلو و نه باشگاه تراکتورسازی، 
بلکه همه باشگاه ها و همه مدیرانی است که به دنبال مقصر جلوه 
دادن هر ارگانی به جز خودشان هستند. این روزها شاهد هستیم که 
یک مربی تیمش را از زمین بیرون می کشد و یک مربی به خاطر 
فحاشی ها استعفا می دهد. مطمئناً در این فضای مه آلود فوتبال باید 

به دنبال طرح نویی باشیم نه اینکه فضا را ملتهب تر کنیم.
تا به کی قرار است با طرح چنین موضوعاتی که هیچ گاه نه این 
قدر رک و صریح گفته می شود و نه تکذیبی می شود فضای فوتبال 
را سیاه تر از قبل کرد؟ چرا فضای رقابتی حساس و نفس گیری 
که در لیگ به وجود آمده باید با حرف هایی که توان اثبات آنها 
نیست این قدر راحت خراب شود و به جای ایجاد شور و نشاط بین 
هواداران تیم های حاضر در کورس قهرمانی فضای فحاشی و هتک 
حرمت به هم به وجود آید؟ شاید مقصر فدراسیون فوتبال هم باشد 
که هیچ گاه با چنین صحبت ها و بیانیه هایی برخورد قاطع نکرده 
است. آقایان مسئول و رسیدگی کننده اگر خبری پشت پرده هست 
یک بار برای همیشه آن را رونمایی کنید و هواداران و علاقه مندان 
به فوتبال را از شر این حرف ها خلاص کنید و اگر هم خبری نیست 
با افشا کنندگان  این مسائل یک بار برای همیشه برخورد کنید تا 
مدیران و مربیان و بازیکنان به خود جرات ندهند بابت هر مسئله ای 
بیانیه دهند و یا به خود اجازه دهند در مورد آن صحبت کنند. گناه 
مردم فوتبالدوست ایران چیست که هر فصل باید درگیر این دست 
های پشت پرده و جریانات خطی باشند؟ آقای تاج لطفا ورود کنید 

و جمعی نگران را از این مهلکه دست های پشت پرده رها کنید. 

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 11 دادگاه عمومی حقوقی قم در شعبه 
4 اجرای احکام مدنی قم به شماره 4/95ج/1021 – ثبت گردیده لها خانم 
زهرا علی اصفهانی علیه خانم بشری علی اصفهانی مبنی بر فروش ملک مشاع 
پلاک ثبتی 29/700 – اصلی بخش 8 قم و تقسیم وجه حاصله بین شرکاء که 

کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است
نمایند.. ملک متنازع فیه یک باب منزل مسکونی واقع در روستای طایقان، 
کوچه شهید غلامعلی کاشی، پلاک 106 می باشد.ملک موصوف بصورت 
ششدانگ تحت پلاک ثبتی 700 فرعی از 29 اصلی بخش هشت ثبتی قم 
ذیل شماره 1647، دفتر 24، صفحه 80 به ثبت رسیده و دارای یک جلد سند 
دفترچه ای به شماره 477986 الف – 82 می باشد. عرصه موصوف بصورت 
دو نبش می باشد و براساس مندرجات سند مالکیت مساحت آن 287/35 
مترمربع است. در عرصه فوق یک واحد مسکونی شامل چند اتاق و حیاط مرکزی 
همچنین بهاربند جهت نگهداری احشام  احداث گردیده است. لازم به توضیح 
است که تعدادی از اتاقها قابل سکونت می باشند. دیوارهای بنا به صورت خشتی 
و سقفها طاق ضربی قوسی است. ملک فوق دارای یک انشعاب برق و یک انشعاب 
آب می باشد. باتوجه به موارد فوق الذکر و در پاسخ به قرار صادره به استحضار 
می رساند؛ اولا: به نظراینجانب ملک فوق الذکر با رعایت جهات قانونی قابل 
تقسیم بین طرفین دعوی نمی باشد ثانیا: ارزش ملک موصوف از نظر اینجانب 
475/000/000 )چهارصد و هفتاد و پنج میلیون ریال( برآورد و اعلام می گردد.

،مقرر گردیده مورد فوق الذکر درتاریخ 1395/12/05 ساعت 08/30 الی 
09/00 صبح به آدرس قم ،خ ساحلی،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی 
واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.

لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند درمدت پنج روز 
مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در 
جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که 
بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد.برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ 
پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد 
این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات 

بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی



5 علمی و سلامت 

 

محققان علوم رباتیک نرم از دانشگاه هاروارد پس از سه سال کار مطالعاتی موفق به 
ساخت ربات قیفی شکلی شدند که با احاطه قلب آسیب دیده و تقلید انقباضات هماهنگ 

آن، جریان خون را به حالت معمولی باز می گرداند.
رباتیک نرم شاخه ای جدید از علم رباتیک است که هدف آن تولید ربات هایی با اجزاء 

منعطف و مشابه اندام های بیولوژیک است.
مهمترین ویژگی این ربات نرم، احیاء قلب پس از سکته بدون نیاز به برش شریان های 

اصلی و نصب آسان در مجاورت قلب آسیب دیده است.
محققان بر این باورند که استفاده از روش های احیاء جریان خون با دستگاههای خارجی 
مثل سیستم VAD باعث می شود که احتمال تشکیل لخته خونی در پی تماس خون با 

سطوح جدید مثل لوله ها و تجهیزات پمپ افزایش یابد.
همکاری الن روچ، فارغ التحصیل دانشگاه هاروارد با دکتر فرانک پیگولا، متخصص قلب 
و عروق از سال 2012 آغاز شد. این همکاری در نهایت با تولید ربات نرم احیا ضربان قلب 

از نظر ریتم و قدرت انقباض به پایان رسید.
الن روچ در مورد ویژگی قلب رباتیک نرم اظهار کرد: پس از سه سال کار مطالعاتی با 
همکاری بهترین جراحان قلب و عروق موفق به ساخت مواد نرم و سازگار با بافت بیرونی 

قلب شدیم. این مواد قادرند تا انقباضات پیچیده قلب را تقلید کنند.

احیای قلب پس از سکته با قلب رباتیک نرم

دانش فنی تولید پروتزهای عصبی توسط محققان 
کشور بدست آمده اما با بی توجهی بهره بردار هنوز به 
تولید نرسیده در حالیکه واردات آنها با قیمت گزاف به 

کشور ادامه دارد.
 امروزه کاربرد فناوری عصبی در تشخیص، درمان 
و توانبخشی بسیار گسترش یافته است. این کاربردها 
باعث ایجاد تحول شگرفی در زمینه پزشکی شده، از 
این رو ساخت پروتزهای عصبی می تواند مورد اهمیت 

واقع شود.
محصولات فناوری عصبی بسیار گران قیمت هستند، 
به همین دلیل، ساخت پروتزهای عصبی در کشور، یکی 
از نیازهای ضروری جهت حفظ و ارتقا سطح سلامت 

جامعه محسوب می  شود.
این  این رو محققان کشورمان در صدد آمدند  از 
فناوری را در کشور با هدف کسب دانش فنی پیگیری 
کنند؛ در همین راستا طرح کلان ملی »طراحی و 

ساخت پروتزهای عصبی« با هدف گسترش فناوری 
عصبی و بومی سازی توسط شورایعالی علوم، تحقیقات 
و فناوری به تصویب رسید تا پژوهشگران دانشگاه علم 
و صنعت، برگ جدیدی از فناوری را برای توسعه و 

پیشرفت کشور ورق بزنند.
تا کنون این طرح کلان از سال 1390 که به تصویب 
تامین  تحقیقات  علوم  عالی  شورای  توسط  رسیده 
اعتبارات شده است اما طبق آیین نامه شورای عتف، 
باید بخشی از هزینه طرح های کلان توسط بهره بردار 
تامین شود و وزارت بهداشت به عنوان بهره بردار این 
طرح را مورد حمایت قرار دهد تا تولید پروتزهای عصبی 

بومی سازی شود.
پروتزهای عصبی سیستم های میکروالکترونیکی با 
تراشه  های ریزپردازنده هستند که بر مبنای عملکرد 
را  بدن  ارگان های  توانند  می  انسان  عصبی  سیستم 
کنترل کنند. پروتزهای عصبی می تواند شامل پروتز 

قلبی، شنوایی،  بینایی،  تنفسی شوند.  از این فناوری 
می توان برای کنترل مثانه، اسپاستیسیتی، کنترل 
دردهای مزمن، کنترل حملات صرع و درمان بیماری 
پارکینسون استفاده کرد. رفع مشکلات حرکتی در افراد 
 ،)CP(دچار ضایعه نخاعی، مغزی، ام اس، فلج مغزی
سکته مغزی)stroke( از دیگر کاربردهای این سیستم 

عصبی هستند.
دکتر عباس عرفانیان، مجری این طرح کلان ملی 
در خصوص آخرین وضعیت این طرح به خبرنگار مهر 
گفت: حدود 14.5 درصد از بودجه پیش بینی شده 
برای اجرای  این طرح، از طرف شورای عتف به پروژه 
اختصاص داده شد و با این وجود، پروژه بیش از 30 
درصد پیشرفت داشته است. تا کنون این حمایت ها از 
سوی بهره بردار که وزارت بهداشت است تحقق نیافته و 

اجرای پروژه با مشکل روبرو شده است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر این طرح کلان به 
دلیل عدم اختصاص بودجه از سوی بهره بردار متوقف 
شده است، افزود: وزارت بهداشت باید حمایت مالی خود 
را اعلام کند؛ ولی هنوز اعلام نکرده و این طرح متوقف 

شده است.
عرفانیان با تاکید بر اینکه از سال 93 منتظر اعلام 
وزارت بهداشت هستیم، عنوان کرد: تا زمانی که شورای 
علوم، تحقیقات و فناوری از این طرح حمایت کرد 30 
تا 40 درصد پیشرفت داشتیم ولی طرح از سال 93 به 

علت عدم حمایت وزارت بهداشت متوقف شده است.
وی گفت: شاید وزارت بهداشت بودجه ندارد ولی در 
هر صورت به ما چیزی اعلام نشده که دلیل این عدم 

حمایت چه هست.
عرفانیان با بیان اینکه این طرح مورد نیاز وزارت 
بهداشت است، بیان کرد: این پروتزها در حال حاضر 
جزء اقلام وارداتی کشور محسوب می شوند و قیمت 
بالایی دارند. در سال گذشته 1000 حلزون شنوایی و  

97 پروتز عصبی مغزی وارد کشور شده است.

تولید پروتزهای عصبی ایرانی پشت سد بی توجهی بهره بردار

محققان دانشگاه یوتا عینک هوشمندی ساخته اند که با استفاده از لنزهای مایع، 
دیدگان کاربر را دنبال کرده و فوکوس می کند.

 عینک تطبیق پذیر از فناوری لنزهای دو جداره با مایع میانی ساخته شده است، 
برای کنترل هر لنز از سه محرک استفاده می شود که با افزایش یا کاهش قطر لنز 

در محل فوکوس چشمان کاربر، لذت مطالعه را دوچندان می کند.
مهمترین ویژگی عینک جدید قابلیت تطبیق با عمق دیدگان کاربر است، به این 
صورت که اگر کاربر سر از مطالعه بردارد و به دور دست نگاه کند، آنگاه عینک به 
صورت خودکار عمق میدان تصویر را تغییر می دهد و تنظیمات لازم را متناسب با 

وضعیت کاربر اعمال می کند.
مهمترین مشکل افرادی که از عینک مطالعه استفاده می کنند ضرورت تعویض 
عینک هنگام برداشتن نگاه از صفحات کتاب است، بنابراین تنها راه حل این مشکل 
استفاده از نسل جدید عینک با قابلیت تغییر عمق میدان دید با توجه به محل نگاه 
کاربر است.فرایند تغییر میدان دید و تغییر خودکار فوکوس در عینک جدید با 

استفاده از حسگر تشخیص فاصله با نور نامرئی فرو سرخ انجام می شود.
این حسگر با تولید پالس های نوری پس از تشخیص فاصله اطلاعات خروجی 
را در اختیار مرکز پردازش مینیاتوری قرار داده تا فرمان تطبیق یا فوکوس در 

کمترین زمان اعمال شود.
سرعت تغییر فوکوس در عینک جدید 14 میلی ثانیه است و باتری آن پس از 

هر بار شارژ تا 24 ساعت کار می کند.

تحول در خواندن با عینک مطالعه هوشمند

پروتئین گیاهی بهتر است یا پروتئین حیوانی؟
پروتئین گیاهی تازگی ها شهرت زیادی پیدا کرده و دلیل خوبی 
نیز پشت این شهرت وجود دارد. افرادی که فعالیت بدنی بیشتری 
دارند، ترجیح می دهند رژیم های غذایی شان گیاهی باشد و بابت این 
انتخاب شان، امتیازاتی هم نصیب خودشان می کنند. پروتئین گیاهی، 
خالص تر بوده و بدون مواد شیمیایی است و با این عنوان بازار را به 

دست گرفته است.
اما همه ی این تبلیغات ها چه می گویند؟ چه چیزی باعث شده پروتئین 
گیاهی، منبع پروتئینی بسیاری از ورزشکاران و سایر افراد شود؟ از همه 
مهم تر، تفاوت اصلی بین پروتئین گیاهی و پروتئین حیوانی چیست و 
کدامیک را باید برای مصرف بلند مدت تان انتخاب کنید؟دیگر نیازی به 
توضیح نیست که گیاهان به عنوان بخشی جدایی ناپذیر از تغذیه ی سالم 
و حیات ما هستند. البته، پروتئین حیوانی هم امتیازات زیادی دارد. اما 
آیا فواید یکی بر دیگری ارجحیت دارد؟ می خواهیم در مورد هر کدام از 
این پروتئین ها حرف بزنیم و اینکه آن ها چگونه بر سلامت عمومی  ما اثر 

می گذارند و کدامیک برای نیازهای خاص ما، بهتر است.
 پروتئین گیاهی چیست؟

قبل از اینکه نوع خاصی از پروتئین را تعریف کنیم، اول باید بدانیم 
از  که  هستند  بزرگی  مولکول های  پروتئین ها  چیست.  پروتئین 
زنجیره های بلند اسید آمینه تشکیل شده اند. اسیدها آمینه غیر از اینکه 
واحدهای سازنده ی پروتئین هستند، مسئول چیدمان عملکردهایی 
چون تکرار DNA، حرکت مولکول ها و تسریع واکنش های متابولیسمی 
می باشند. پروتئین ها بر اساس ترتیب و تسلسل اسیدهای آمینه شان، 

با هم متفاوتند.
  به گزارش وب سایت علم ورزش ،پروتئین ها در تغذیه ی ما مهم اند و 
از آنجایی که نمی توانیم تمام اسید آمینه های ضروری برای زنده ماندن 
را تولید کنیم، باید مقداری از آن ها را از طریق تعذیه دریافت کنیم. 
9 اسید آمینه ی ضروری وجود دارد که بدن نمی تواند خودش آن ها 
را تولید کند و درست همین جاست که نقش پروتئین در تغذیه 
جلوه می کند. پروتئین های حیوانی مانند گوشت قرمز، ماکیان، ماهی، 
شیر، تخم مرغ، و پنیر حاوی تمام اسیدهای آمینه ی ضروری بوده و 

پروتئین های کاملی محسوب می شوند. 
یک منبع ناکامل پروتئینی، منبعی است که در یک یا چند اسید 
پروتئین های  از  برخی  مثلًا  باشد.  داشته  آمینه ی ضروری کمبود 
گیاهی معمولاً متیونین، تریپتوفان، لیزین و ایزولوسین کمی دارند. 
پروتئین های مکمل، 2 یا چند پروتئین ناکامل هستند که با هم مقادیر 
کافی و کاملی از تمام اسید آمینه های ضروری را تولید می کنند. مثلًا 
هم برنج و هم لوبیا، در اسیدهای آمینه ی خاصی کمبود دارند اما اگر 

باهم ترکیب شوند، کامل به حساب می آیند.
پروتئین های گیاهی، به تنهایی پروتئین های ناکامل هستند

اما قبل از اینکه هر گونه قضاوتی بکنید، بگذارید نگاهی دقیق تر به 
پروتئین های گیاهی داشته باشیم. بادام، برنج، سویا، نخود سبز و سایر 
منابع پروتئین  گیاهی، همگی حاوی اسید آمینه های با کیفیت هستند. 
همانطور که پیش تر گفته شد، برخی از پروتئین های گیاهی، از نظر 
اسید آمینه های خاصی ناکامل هستند اما اگر با غذاهای متنوع و سالمی 
ترکیب شوند، مثلًا سایر منابع پروتئینی، می توانند قوی و کامل باشند. 
پروتئین های گیاهی، فواید بسیار زیاد دیگری هم دارند که بعداً در 

موردشان صحبت خواهیم کرد.
اینکه به پروتئین های گیاهی، ناکامل می گوییم دلیل نمی شود لزوماً 
هیچ گونه اسید آمینه ی ضروری نداشته باشند، بلکه فقط انواع خاصی 
از اسیدهای آمینه در آن ها کمتر است. بنابراین وقتی شما تغذیه ی 
متعادلی از تمام انواع داشته باشید، پروتئین های گیاهی می خورید که از 

نظر اسید آمینه های ضروری بدن تان فوق العاده هستند.
پروتئین حیوانی چه تفاوتی با پروتئین گیاهی دارد؟ کدام 

بهتر است؟تفاوت این 2 نوع پروتئین در چیست؟

ما مردمی هستیم که به مصرف پروتئین حیوانی عادت کرده ایم و 
به سختی متقاعد می شویم که پروتئین گیاهی هم یک انتخاب خوب 
و موفق برای مصرف روزمره است. متقاعد کردن ورزشکاران که دیگر 
جای خود دارد! سوالی که اغلب از گیاهخواران پرسیده می شود این 
است که شما پروتئین لازم بدن تان را از کجا تامین می کنید؟ طرفداران 
پروتئین های حیوانی معمولاً در فضایل منابع حیوانی سخن می گویند و 

این فواید شامل مواد معدنی و ریزمغذی ها هم می شود.
پروتئین حیوانی حاوی اسیدهای آمینه ی کامل تری است، اما یک 
رژیم غذایی درست و متعادل بر پایه ی پروتئین های گیاهی هم می تواند 
چنین ویژگی داشته باشد. اگر از میوه ها و سبزی های متنوع استفاده 
کنید، می توانید به اندازه ی کافی از اسیدهای آمینه ی ضروری از منابع 
گیاهی بهره مند شوید. بنابراین لازم نیست نگران نیاز بدن تان به 
ترکیبات خاصی باشید؛ فقط غذاهای متنوع بخورید و خیال تان راحت 

باشد!
فواید پروتئین گیاهی

با  مقایسه  در  گیاهی،  پروتئین های  از  سرشار  غذایی  رژیم  یک 
پروتئین های حیوانی و کربوهیدرات ها، فواید زیادی برای سلامتی دارد؛ 
کاهش وزن بدن، کاهش فشار خون و کاهش میزان کلسترول. پروتئین 
گیاهی همچنین می تواند ریسک بیماری های قلبی را کم کند و میزان 

قند خون را تثبیت نماید.
اگر هدف تان کاهش وزن است، پروتئین گیاهی می تواند به شما 
احساس سیری طولانی تر بدهد و کمک کند تا میزان انرژی تان را 
تثبیت کنید، بنابراین کمتر گرسنه شده و سوزاندن چربی برای تان 
کمی آسان تر می شود. منابع پروتئین گیاهی حاوی مواد مغذی مهمی 
هستند مانند ترکیبات ضد التهابی، ویتامین های ضروری، مواد معدنی، 
فیبر و فیتونوترینت هایی که بدون کالری اضافی، برای سلامت مفیدند.

پروتئین های گیاهی دوام بیشتری دارند و کمتر روی محیط تأثیر 
می گذارند، هزینه ی کلی تولیدشان کمتر بوده و نسبت به تولید گوشت، 
آلودگی کمتری برای اتمسفر دارند. در نهایت اینکه، برچسب ناکامل 

بودن برای پروتئین  گیاهی، کاملًا از رونق افتاده است.
نیازی نیست شما تمام اسیدهای آمینه ی ضروری بدن تان را به 
یکباره بدست آورید. با پیروی از اصل پروتئین های مکمل، می توانید از 
مصرف منابع متنوع غذایی بهره برده و تمام اسیدهای آمینه ی ضرروری 

بدن تان را تامین کنید. 
آیا پروتئین حیوانی مشکلی دارد؟

همانطور که گفته شد، پروتئین حیوانی فواید زیادی دارند: اسیدهای 
گروه  مانند  مهم  مغذی  مواد  بودن  دارا  با  همراه  کامل  آمینه ی 
ویتامین های ب و آهن. اما نقاط ضعفی هم وجود دارد که باید در 

ارتباط با سلامت و کنترل وزن آن ها را مدنظر داشت.
یک رژیم غذایی سرشار از پروتئین حیوانی شاید خطراتی داشته 
باشد. گوشت ممکن است هورمون ها، آنتی بیوتیک ها، باکتری ها و 
انگل هایی داشته باشد که مضر هستند. اسید آراشیدونیک، یک نوع 
اسید چرب است که در غلظت های گوناگون در تمام گوشت ها وجود 
دارد و گفته می شود ، علت بیماری های پیش التهابی است. پروتئین 
حیوانی، هضم سخت تری دارد که می تواند به کبد فشار وارد کند. 
بیشتر پروتئین های حیوانی هنگام پخته شدن در معرض حرارت 
زیاد قرار می گیرند و این می تواند ماهیت پروتئین را تغییر دهد و از 

کیفیت آن بکاهد.
اگر از علاقه مندان گوشت های فرآوری شده هستید باید بسیار مراقب 
مصرف نمک و میزان نیترات آن باشید. به گوشت های فرآوری شده 
مقادیر زیادی نمک افزوده می شود تا در مدت زمان طولانی، طعم و 
ماندگاری آن حفظ شود. نیترات هم ترکیبی نگهدارنده است که منجر 

به رشد تومورهای سرطانی می گردد.
 کدام را انتخاب کنید؟

تا به حال به مصرف پروتئین های حیوانی عادت کرده اید و  اگر 
احساس می کنید تغییری لازم است، شاید بهتر باشد نگاهی دقیق تر 
به پروتئین های گیاهی بیاندازید. می توانید یک یا دو وعده از پروتئین  
حیوانی را با پروتئین گیاهی جایگزین کنید یا هر روش دیگری را 
که مناسب خود می دانید در پیش بگیرید تا تدریجا پروتئین گیاهی، 

انتخاب غالب شما بشود.
انتخاب های زیادی دارید، مانند دانه ها، آجیل، سبزیجات سبز، کینوآ، 
بنشن و نخود سبز. عدس و سایر حبوبات، اسنک های بسیار خوبی 
هستند که پروتئین، آهن و فیبر بالایی دارند. بنشن و نخود سبز هر دو 
جزو سبزیجات چند جانبه هستند که سرشار از پروتئین، مواد معدنی 
و ویتامین ها می باشند )مانند فولاد و زینک که به رشد سلولی کمک 

می کنند، مخصوصا بعد از تمرینات دشوار(.
امتحان کنید

پروتئین های گیاهی سرشار از فیتونوترینت ها، فیبر و پروتئین بوده و 
برای همین انتخابی هوشمندانه هستند که عوارض جانبی منفی بعضی 
از گوشت ها را ندارند. یک نکته ی دیگر اینکه، وقتی رژیم غذایی تان را به 

سمت مصرف بیشتر از منابع گیاهی می برید، شاهد تغییرات خوشایندی 
خواهید بود، مانند کاهش نفخ، افزایش انرژی، خواب راحت تر و خلق و 
خوی بهتر. شاید به این نتیجه برسید که پروتئین گیاهی، جواب بیشتر 

سوال ها و مشکلاتی بود که در مورد سلامتی تان داشتید. 
بی اشتهایی عصبی، بیماری دنیای مدرن! 

باید گفت بی اشتهایی عصبی، مشکلی عمده درخصوص غذا نیست، 
بر مشکلات  غلبه  در  و کوشش  ناسالم جهت تلاش  روشی  بلکه 
احساسی است. شاید در ظاهر این عارضه مشکل خاصی به حساب 
نیاید، ولی باید گفت کسانی که درگیر این مشکل هستند، با عوارض 
زیادی دست به گریبان هستند که می تواند آسیب های زیادی را به 

 سلامت فرد وارد کند. 
بی اشتهایی عصبی نوعی اختلال تغذیه ای است که افراد را در مورد 
وزن خود و غذایی که می خورند، دچار وسواس فکری می کند. بیشتر 
افرادی که درجهت نگهداری وزن شان در یك اندازه معین یا حتی 
دست یافتن به وزن پایین تر تلاش می کنند، بیشتر درمعرض ابتدا به 
بی اشتهایی عصبی هستند. باید گفت بی اشتهایی عصبی، مشکلی عمده 
درخصوص غذا نیست، بلکه روشی ناسالم جهت تلاش و کوشش در 
غلبه بر مشکلات احساسی است. شاید در ظاهر این عارضه مشکل 
خاصی به حساب نیاید، ولی باید گفت کسانی که درگیر این مشکل 
هستند، با عوارض زیادی دست به گریبان هستند که می تواند آسیب های 

زیادی را به  سلامت فرد وارد کند. 
بی اشتهایی عصبی از کجا می آید؟ 

بی اشتهایی عصبی یا آنورکسیا یک بیماری روانی است که در پی 
ترس از چاقی ایجاد می شود. امتناع از غذا خوردن یا تخلیه معده و روده 
با استفراغ کردن و خوردن داروهای مسهل از راه هایی است که این 
بیماران برای مبارزه با چاقی سراغ شان می روند. سارا هجری روان شناس 
بالینی، درباره این مشکل می گوید: تمایل به لاغری ماجرایی است که 
در دهه های اخیر ذهن بسیاری از جوانان و حتی نوجوانان را به خود 
مشغول کرده است. در این میان دختران بیش از پسران درگیر مد 
لاغری هستند. ورزش?ها و رژیم?های سخت و غیراصولی و استفاده 
از داروهای مضر ازجمله روش?هایی است که برخی از این دختران 
برای هرچه لاغرتر شدن استفاده می کنند؛ اما بعضی افراد هم دچار 
کم اشتهایی عصبی)آنورکسیا( می شوند. مبتلایان به این اختلال به خود 

گرسنگی می دهند و دچار کاهش وزن شدید می شوند. 
بی اشتهایی عصبی در کودکان 

میل به لاغر شدن، حتی برای کودکان امروزی هم دغدغه شده است. 
درست است که در ایران آمار دقیقی از شمار مبتلایان بزرگسال و 
کودکانی که از این مشکل رنج می برند، ارائه نشده و این آمارها مربوط 
به کشورهای دیگر است؛ اما باتوجه به همه گیر شدن وسایل بازی، 
فیلم ها و انیمیشن های مخصوص کودکان و به طور کلی سلطه رسانه ها 
بر زندگی همه افراد، عجیب نیست. پدر و مادرها در انتقال این نگرانی 
به فرزندان شان نقش مهمی دارند و تأکید معلمان بر موضوعاتی مثل 
رژیم، چاقی و کاهش وزن هم می تواند به این موضوع دامن بزند. مادر 
لاغری که مدام درحال ورزش و شمردن کالری است، خواهری که از 
چاق شدن گله می کند، عکس های کتابی که همه شخصیت های آن 
اندامی ظریف و لاغر دارند و خلاصه بحث کردن در مورد کاهش وزن 
و لاغر شدن در میهمانی و مکان های دیگری که کودک در آن حاضر 

می شود، می تواند به این نگرانی بیفزاید. 
تأثیر بی اشتهایی عصبی در دوران بارداری 

باتوجه به اینکه اکثر مبتلایان به این اختلال، دختران نوجوان و جوان 
هستند، ضررها و صدمات ناشی از آن، تنها متوجه این گروه نبوده و 
منجر به تولد نوزادانی کم وزن، نارس و با ضریب هوشی کمتر در آینده 
خواهد شد. برای به  دنیا آوردن نوزاد سالم، زنان باردار باید به طور متوسط 
10 تا 15کیلوگرم وزن اضافه کنند. گفتن این مطلب به فرد مبتلا به 
آنورکسیا مثل این می ماند که به یک فرد عادی بگوییم 50کیلوگرم 
اضافه خواهد کرد. اگر مبتلا به آنورکسیا هستید، برای باردارشدن و 
وضع  حمل دچار مشکل خواهید شد. اگر کمبود وزن داشته باشید و از 
انواع و اقسام مواد غذایی هم استفاده نکنید، ممکن است جان خودتان و 
فرزندتان به خطر بیفتد. خانم های مبتلا به اختلالات غذایی بیشتر دچار 
سقط  جنین می شوند و ممکن است نوزادشان زودرس به  دنیا بیاید و 

درمعرض مشکلات سلامتی بسیاری باشد. 
عوارض 

بی اشتهایی می تواند عوارض بی شماری به همراه داشته باشد و در 
حادترین شکل آن، می تواند منجر به مرگ شود. ممکن است مرگ 
به طور ناگهانی رخ دهد، حتی وقتی که فرد خیلی هم کاهش وزن 
نداشته باشد. ممکن است این امر ناشی از ضربان نامنظم و غیرطبیعی 
قلب)آریتمی( باشد یا به علت عدم تعادل الکترولیت ها و املاح مثل 
سدیم، پتاسیم و کلسیم که توازن مایعات بدن شما را حفظ می کنند، 
باشد. اگر فردی با مشکل بی اشتهایی عصبی به شدت دچار سوءتغذیه 
شود، هریک از اندام های بدن او می توانند آسیب ببیند؛ ازجمله مغز، 
قلب و کلیه ها. حتی درصورتی که بی اشتهایی تحت کنترل درآید، 
ممکن است این آسیب کاملا برگشت پذیر نباشد. افسردگی، کم خونی، 
مشکلات قلبی، ضایعات استخوانی و مشکلات کلیوی، نمونه ای از این 

عوارض هستند. 
درمان 

در مرحله اول ممکن است به نظر برسد که هیچ راه حلی برای درمان 
این اختلال وجود ندارد؛ اما درمان دور از دسترس نیست. مسئله 
مهم آن است که در بیشتر موارد خود فرد بیمار خطایی را در رفتار 
خود نمی بیند که بخواهد به دنبال درمان آن باشد. او فقط فکر کاهش 
وزن بیشتر است؛ بنابراین این وظیفه سایر افراد خانواده است که به 
کمک بیمار بیایند. از آنجایی که بی اشتهایی عصبی اختلالی ذهنی 
و جسمی است، درمان بیماری چندجانبه و تیمی است. افرادی که 
می توانند به بیمار کمک کنند شامل این گروه ها هستند: پزشک 
بالینی، روان شناس، مشاور، متخصص تغذیه و خانواده. وجود یک تیم 
متخصص و مهم تر از آن اعتماد بیمار به تیم درمان، فرایند درمان 
را راحت تر می کنند. اهداف درمانی در این بیماری شامل سه مرحله 
اصلی است؛ بازگشت به وزن سالم بدن، شروع غذا خوردن به میزان 
بیشتر و تغییر تفکرات فرد درباره اندام خود، سلامت خود و آرامشی 

که در زندگی دارد. 

وقتی ناشتا آب می خورید چه اتفاقی در بدن می افتد؟

ناشتا آب نوشیدن واین همه فایده!
محققان به این نتیجه رسیده اند که مصرف آب به صورت ناشتا به درمان میزان زیادی از 
اختلالات بدن کمک می کند. به همین دلیل در کشوری مانند ژاپن برخلاف کشورهای 

دیگر مردم کمتر از مشکلاتی مانند دیابت و چاقی مفرط رنج می برد...
اگر چه نوشیدن 4 استکان آب به صورت ناشتا سخت به نظر می رسد اما می توان به 
صورت تدریجی آب مصرف کرد و میزان آن را افزایش داد تا بدن عادت کند. در فرهنگ 
روزانه اکثر ژاپنی ها مصرف آب به صورت ناشتا کاملًا جا افتاده است. اگرچه ژنتیک نقش 
زیادی در لاغری و سلامت بدن ژاپنی ها دخالت دارد اما بدون شک این عادت نیز در عدم 
چاقی و سلامت بالای این مردم مؤثر است. محققان به این نتیجه رسیده اند که مصرف آب 
به صورت ناشتا به درمان میزان زیادی از اختلالات بدن کمک می کند. به همین دلیل در 
کشوری مانند ژاپن برخلاف کشورهای دیگر مردم کمتر از مشکلاتی مانند دیابت و چاقی 
مفرط رنج می برد. در این مطلب در خصوص اثرات مصرف آب به صورت ناشتا بیشتر 

صحبت می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
مصرف آب به صورت ناشتا: کمک به دفع سموم بدن

آب باعث تحریک طبیعی حرکات روده می شود. در طول شب بدن مشغول فرآیندهای 
احیا شده و به دفع تمام سموم خود می پردازد. به همین دلیل است که نوشیدن آب 
با معده خالی به بدن کمک می کند تا این سموم شبانه را راحت تر دفع کند و شاداب 
و سلامت بماند. یادتان باشد نوشیدن آب زیاد به افزایش تولید سلول های عضلانی و 
سلول های جدید خونی کمک می کند. این دو مسئله نیز در کاهش سموم بدن نقش 

مؤثری دارند.
مصرف آب به صورت ناشتا: کاهش وزن به شیوه ای سالم

زمانی که با معده خالی آب می نوشید بدنتان سموم را دفع کرده و عملکرد دستگاه ایمنی 
تان را بهبود می دهد. در نتیجه احساس گرسنگی تان کاهش یافته و میل کمتری به ریزه 
خواری و پرخوری خواهید داشت. این کار همچنین مانع از اضافه وزن ناشی از پرخوری و 

اضطراب و دیگر عوامل می شود.
مصرف آب به صورت ناشتا: تسکین اسیدیته و سوءهاضمه

سوءهاضمه معمولاً در اثر افزایش اسید معده بروز می کند. اگر به طور مرتب معده تان 
اسیدی می شود مصرف آب به صورت ناشتا کمک زیادی به رفع مشکل می کند. نوشیدن 
آب با معده خالی باعث می شود اسیدی که بالا آمده است به سمت پایین و جایگاه خود 
برگردد. به این ترتیب مشکل ترش کردن و سوزش معده برطرف می شود. علاوه بر این با 

همین کار ساده معده تان را برای دریافت صبحانه آماده می کنید.
مصرف آب به صورت ناشتا: بهبود وضعیت پوست

دهیدراته شدن )کم آبی( یکی از عوامل اصلی بروز چین و چروک زودهنگام و منافذ 
باز پوست است. مصرف آب کافی به کاهش چنین مشکلاتی کمک می کند. مصرف 2 
استکان آب با معده خالی باعث افزایش جریان خون در زیر پوست شده و باعث می شود 
که پوستتان درخشان و صاف شود. از طرف دیگر با مصرف بیشتر آب در طول روز بدنتان 
به درستی از شر سموم انباشته شده خلاص می شود که این مسئله نیز روی شادابی 

پوست تأثیر دارد.
مصرف آب به صورت ناشتا: بهبود سوخت و ساز بدن

نوشیدن آب با معده خالی باعث افزایش 24 درصدی سوخت ساخت بدن می شود. اگر 
رژیم لاغری سختی در پیش گرفته اید، افزایش سوخت و ساز بدنتان نشان می دهد که 
دستگاه گوارش به نفع شما کار می کند. شما می توانید با هضم سریع تر غذاها رژیمتان را 
راحت تر پیش ببرید. نوشیدن آب به محض بیدار شدن به این امر کمک کرده و همچنین 
باعث پاکسازی روده می شود. یادتان باشد که با این عادت ساده بدنتان را آماده جذب و 

پذیرش مواد مغذی بیشتری می کنید.
  مصرف آب به صورت ناشتا: پیشگیری از سنگ کلیه و عفونت های ادراری

نوشیدن آب به صورت ناشتا تأثیر زیادی در سلامت کلیه ها و مثانه دارد. این یک واقعیت 
است که با نوشیدن آب با معده خالی اسیدهایی که باعث ایجاد سنگ کلیه می شوند 
راحت تر رقیق می شوند. در عین حال نوشیدن آب زیاد بدن را در مقابل انواع عفونت های 

تولید شده از سموم محافظت کرده و سلامت مثانه را ارتقا می دهد.
مصرف آب به صورت ناشتا: افزایش قدرت ایمنی بدن

نوشیدن آب با معده خالی باعث شستشو و حفظ تعادل سیستم لنفاتیک می شود. این 
مسئله نیز به بهبود عملکرد دستگاه ایمنی بدن کمک می کند. زمانی که قدرت دفاعی بدن 

بالا باشد از بروز بیماری های متعدد پیشگیری می شود.
چگونه باید آب کافی مصرف کرد؟

تمام کاری که باید انجام دهید این است که بعد از بیدار شدن و قبل از خوردن چیزی 
و مسواک زدن 3 تا 4 فنجان آب بنوشید. حدود 45 دقیقه صبر کرده و سپس صبحانه 
تان را میل کنید. در ادامه روز حداقل نیم ساعت قبل از خوردن، آب بنوشید و بعد از غذا 
تا حدود یک تا دو ساعت بعد، آب مصرف نکنید. درست است که نوشیدن 4 استکان آب 
با معده خالی کار ساده ای به نظر نمی رسد اما با این حال این کار مؤثر است. می توانید با 
میزان کم شروع کنید. سپس که بدنتان عادت کرد این میزان را به شیوه تدریجی افزایش 

دهید تا به 4 استکان برسد.
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دانشمندان سنجاقکی را از لحاظ ژنتیک مهندسی کرده اند تا به آن قابلیت ردیابی و 
جاسوسی را بدهند.

 این حشره که DragonflyEye نام گرفته، نیمی حشره و نیمی ماشین است. پشت  
حشره کوله ای به اندازه یک ناخن وجود دارد. این کوله با انرژی خورشیدی فعال و به 

وسیله اپراتور از راه دور کنترل می شود.
می توان از این سنجاقک برای ردیابی مسیر گرده افشانی و همچنین  ماموریت های 

نظارتی و جاسوسی  استفاده کرد.
Draper Lab با همکاری موسسه پزشکی هوارد هیوز این پروژه را اجرا کرده اند. به 
گفته کارشناسان سیستم DragonflyEye فناوری مینیاتوری جدیدی را ارائه می کند 
که می توان به وسیله آن طیف وسیعی از حشرات را با حسگرهای محیطی مجهز و 

رفتارهای گیاهان و جانوران را ردیابی کرد.

دانشمندان برای انجام این پروژه باید روشی برای تغییر ژنتیکی سیستم عصبی 
سنجاقک پیدا کردند تا حشره به اشعه نور عکس العمل نشان دهد.

درهمین راستا آنها ژنی به نورون سنجاقک تزریق کردند که حاوی پروتئین های 
حساس به نور بود. سپس نورون ها با نور فعال شدند و سیگنالی را از طریق کوله پشتی 

ارسال می کردند.
این نورن ها پس از آن به طور مرتب سیگنالی هایی را ارسال می کردند که حشره را 

به پرواز تشویق می کند.
همچنین یک کوله پشتی مینیاتوری برای جهت یابی خودکار برای کنترل نورون های 

مهندسی شده طراحی شد که دور نخاع نازک سنجاقک قرار می گیرد.  
با توجه به فناوری های جدیدی که اکنون در دسترس است می توان سنجاقک ها را 

مجهز به این سیستم کرد و فرایندهای مکان یابی، کنترل پرواز را بررسی کرد.  

به تازگی بزرگترین مرکز شارژ با باتری در جنوب 
کالیفرنیا راه اندازی می شود که از طریق آن می توان 
روشنایی 2500 خانوار یا 1000 خودروی برقی را در 

روز تامین کرد.
 Southern California Edison یاد شده که مرکز 
SCE(( نام دارد ظرفیت تولید 80 مگاوات ساعت انرژی 

را دارد و در نوع خود در جهان بی نظیر است.
این مرکز در انتاریوی کالیفرنیا قرار دارد و کار خود 
را از 30 دسامبر آغاز کرده است. در این مرکز از باتری 

های لیتیومی بسیار بزرگ که توسط خود شرکت تسلا 
طراحی شده، استفاده شده است.

اگر چه از این باتری ها می توان برای تامین انرژی مورد 
نیاز در منازل و خودروها به طور گسترده استفاده کرد، اما 
هدف اصلی از این کار ذخیره سازی انرژی الکتریسیته ای 
است که توسط انرژی خورشیدی یا باد تولید شده است. 
زیرا این باتری ها می توانند انرژی های تولید شده بدین 

شکل را هم دریافت و ذخیره کنند.
قرار است در آینده نمونه های بیشتری از این نیروگاه 

ها در آمریکا ایجاد شود. برنامه ریزی برای تاسیس دو 
نیروگاه از این دست در سن دیه گوی آمریکا در دست 
انجام است تا از این طریق هم در مجموع 37.5 مگاوات 

ساعت انرژی تولید شود.
جایگزین  مدت  دراز  در  چنینی  این  های  نیروگاه 
نیروگاه های حرارتی و مبتنی بر انرژی های فسیلی می 
شوند که سالانه صدها هزار تن گاز متان را در جو زمین 
پراکنده می کنند و به محیط زیست انسان نیز به شدت 

آسیب می رسانند

با نخستین سنجاقک جاسوس جهان آشنا شوید

بزرگترین مرکز شارژ با باتری جهان راه اندازی می شود
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اجتماعی

در محکومیت سرکوب مردم انقلابی بحرین :

تجمع اعتراض آمیز حوزویان  در مدرسه فیضیه قم 
برگزار شد 

تجمع اعتراض آمیز حوزویان قم در محکومیت سرکوب مردم انقلابی بحرین و 
هتک حرمت روحانی مجاهد شیخ عیسی قاسم، روز یکشنبه با حضور علما، فضلا و 

طلبه های حوزه علمیه در مدرسه فیضیه قم برگزار شد. 
به گزارش ایرنا، در این تجمع، آیت الله مرتضی مقتدایی نایب رئیس جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم، حجج اسلام والمسلمین محمدحسن اختری دبیرکل 
مجمع جهانی اهل بیت)ع( و محمد حسن خجسته مسئول هیات مرکزی علمای 
بحرین، علما، نمایندگان بیوت مراجع عظام تقلید و قشرهای گوناگون مردم ولایتمدار 
و همیشه در صحنه قم حضور داشتند.شرکت کنندگان در این تجمع، پلاکاردهایی 
در محکومیت جنایت های آل سعود و آل خلیفه و محکومیت سرکوب مردم بحرین 
و هتک حرمت شیخ عیسی قاسم در دست داشتند. در این مراسم شرکت کنندگان 
شعارهای الله اکبر، شیخ عیسی خدا نگهدار تو، مرگ بر آمریکا، بحرین پیروزیت 
قطعی است این وعده خدای متقین است، مرگ بر اسراییل، مرگ بر آل سعود و 
مرگ بر آل خلیفه سردادند و جنایت های رژیم آل خلیفه و حامیان او را محکوم 
کردند و خواستار رسیدگی سازمان های بین المللی به این جنایت ها و حمایت از 

مردم ستمدیده بحرین شدند. 
در این تجمع حجت الاسلام والمسلمین محمدحسن اختری دبیرکل مجمع 
جهانی اهل بیت)ع( در سخنانی جنایت های رژیم آل خلیفه را محکوم کرد و نیز شیخ 
محمدحسن خجسته روحانی مبارز بحرینی و عضو هیات مرکزی مجلس علمای 
بحرین نیز ضمن محکومیت سلب تابعیت شیخ عیسی قاسم به تشریح جنایات رژیم 
آل خلیفه پرداخت. این روحانی بحرینی که به زبان عربی در این مراسم به سخنرانی 
پرداخت، ملت بحرین را شاگرد مکتب امام حسین)ع( دانست و تاکید کرد: ملت و 
جوانان شجاع بحرین آموخته اند که تسلیم ذلت نشوند.وی با بیان این که ملت بحرین 
تا پای جان در دفاع از شیخ عیسی قاسم ایستاده است ادامه داد: با صدای بلند همراه 

با ملت بحرین فریاد می زنیم »با روحمان و با خونمان از فقیه حمایت می کنیم.«
»احمد قاسم درازی بحرانی« معروف به »شیخ عیسی قاسم«؛ عالم برجسته شیعه، 

رهبر شیعیان بحرین است. 
در جریان انقلاب بحرین، وزارت دادگستری این کشور نامه ای توهین آمیز علیه وی 
منتشر کرد تا محبوبیتش را در میان مردم بسنجد٬ مردم نیز چهارم شهریور 1390 
نماز جمعه را در سراسر بحرین تعطیل کردند و تنها نماز شیخ قاسم برگزار شد. پس 
از آن که حمد بن عیسی آل خلیفه پادشاه بحرین مخالفانش را اندک خواند، به دعوت 
شیخ عیسی قاسم تظاهراتی با عنوان »لبیک یا بحرین« با حضور بیش از 500 هزار 
تن در منامه برگزار شد. این تظاهرات بزرگ ترین تجمع تاریخ کشور بحرین بود که 
بیش از 50 درصد بحرینی ها در آن حضور داشتند، به طوری که راهپیمایی »همه 
پرسی« خوانده شد و این نخستین باری بود که شیخ عیسی قاسم در تظاهرات 

شرکت می کرد. 
دولت بحرین در ماه های گذشته، اقدام به سلب تابعیت از شیخ عیسی قاسم رهبر 
شیعیان بحرین کرده بود و به تازگی اخباری مبنی بر احتمال بازداشت و محاکمه 
وی نیز به گوش می رسد. دولت بحرین در تازه ترین جنایت خود، سه تن از جوانان 
بحرینی را اعدام و سپس لباس های خون آلود آنها را که در هنگان اعدام به تن 

داشتند به خانواده جوانان اعدام شده تحویل داد.

اولین نشست منطقه ای مراکز گروه هفتم تابعه موسسه آموزش عالی 
علمی کاربردی مدیریت شهری وروستایی وزارت کشور  به میزبانی 
مراکز علمی  کاربردی استانداری و شهرداری  قم  27 دی ماه در 

ساختمان شهیدباکری برگزار شد.
رییس محترم موسسه آموزش عالی علمی کاربردی

 مدیریت شهری و روستایی  مطرح کرد
تاسیس دانشگاه جامع علمی کاربردی  با هدف کارآفرینی،

  ارتقای مهارتهای شغلی 
رییس محترم موسسه آموزش عالی علمی کاربردی مدیریت شهری و 
روستایی  وزارت کشوردر این نشست  گفت : اهداف و جهت گیری های 
موسسه از برگزاری جلسه را تبیین اولویت های اصلی و عملکرد کلی 
و چالش های پیش رو توسط مراکز ، تشکیل قطب بندی تخصصی و 
حوزه بندی موضوعی ، اداره جلسات بامسولیت دبیر و معین موسسه 
، تبادل تجربیات موفق و تقسیم بندی کار بین مراکز، جلوگیری از 
هرگونه موازی کاری و جهت دارکردن برنامه های اجرایی اعلام کردند 
. دکتر مردانی اظهارداشت :ماموریت ذاتی موسسه ، آموزش و اجرای 
دوره های مهارتی درحوزه وظایف وزارت کشور است . درواقع ، تاسیس 
دانشگاه جامع با هدف کارآفرینی،  ارتقای مهارتهای شغلی و تربیت 

نیروی ماهر کار صورت گرفته است . 
دکتر مردانی افزود :موسسه باید از نگاه صرفا آموزشی عبور کند و به 
ماموریت های دستگاه نگاه کند. آموزش دوره های مهارتی در سند 
چشم انداز و برنامه ششم توسعه تعریف شده است و باید به این سمت 
برویم. ما با همکاری مسئولان دستگاه های ذیربط درحوزه وزارت کشور 
نیازهای اساسی راشناسایی کرده و برای آنها آموزشهای مهارتی ترمی 
مقطع دار و پودمانی ، تک پودمان وکوتاه مدت برای کارکنان برگزار می 
کنیم. وی ادامه داد :در صورتی که دوره های موفقی اجرا شود مسئولین 
خودشان پیگیر اجرای دوره های بعدی توسط مراکز می شوند،شناخت  
نیازهای دستگاه های ذیربط نیاز به مطالعه کاربردی و بیشتری دارد.  
وی افزود :دراین مطالعه باید ،تغییر ماهیت مشاغل در دستگاهها و 
تربیت نیروی کارومتخصص ، با نگاه به آینده صورت پذیرد. مثلًا آموزش 
تخصصی مشاغل در حوزه های زیباسازی، پسماند و بازیافت، مدیریت 

شهری وشهروندی، خانواده . 
 رییس دانشگاه علمی کاربردی واحداستان قم عنوان کرد:

وجود 600 هزار صندلی خالی در دانشگاهها
رییس دانشگاه علمی کاربردی واحداستان قم نیز در این نشست، 
با تشکر از رموسسه آموزش عالی علمی کاربردی مدیریت شهری 
وروستایی وزارت کشور  به خاطر برگزاری  جلسات  منطقه ای  گفت : 
برنامه ریزی درنظام آموزشی مهارتی بسیار موثر ومطلوب  است زیرا 

مدیران منطقه ای موضوعات مطروحه را بررسی نموده و نتایج مطلوبی 
در پی خواهدداشت. دکترنادری  افزود :درحال حاضر با صندلی های 
خالی در دانشگاه ها مواجه  هستیم   ودر سال 1395 بر اساس آمار 
رسمی تقریباً  600 هزار دانشجو جذب شده و 600 هزار صندلی 
خالی نیز داریم . یعنی به جای هر 2صندلی یک داوطلب وجود دارد و 
این هماهنگی بیشتر مراکز را لازم دارد که چگونه می توانیم صندلی 
های خالی را به نحو شایسته پر کنیم .وی ادامه داد : برای تعریف 
وایجاد رشته های کاربردی ، اشراف به اطلاعات نیازهای منطقه ای 
در جامعه لازم وضروری است .اگر بخواهیم در آینده دانشگاه علمی 
کاربردی ماموریتش راباموفقیت به انجام برساند باید از مزیت کاربردی 
بودن آن استفاده کنیم. در 10 سال آینده با کاهش چشم گیر دانشجو 
مواجه خواهیم شد و شاهد تعطیلی خیلی از مراکز خواهیم بود. وی 
خاطرنشان کرد :یکی ازمحاسن کارکردهای منطقه بندی موسسات 
ومراکز، هم افزایی مراکز استانهای هم جوار در تعریف دوره های جدید و 
بررسی نیازها در استانهای هم جواراست که سبب استفاده از ظرفیتهای 
مورد نیاز دوره ها و رشته های منسجم تری خواهد شد.دکترنادری  
بیان داشت :دانشگاه جامع علمی کاربردی استان قم،دارای پتانسیل 
های خوبی برای توسعه و اشتغال زایی در استان است .این دانشگاه در 
تعریف و توسعه رشته های مورد نیاز جامعه به ویژه استان قم، ظرفیت 
مهمی برای رفع نیازهای مهارتی استان و توسعه مشاغل تولید محور 

و صنعتی  دارد.
استاندار قم  :

رشته هاي تحصیلي مهارتی باید بر اساس نیازسنجي شکل 
بگیرند

 استاندار قم  نیز دردیداربا رییس ومدیران موسسه وروسای مراکزگروه 
هفت ،  گفت :سیاست گذاري دوره هاو رشته های دانشگاه جامع می 
بایست براساس نیاز استان و کیفي سازي مراکز علمي کاربردي انجام 

پذیرد.
مهارتی  تحصیلي  هاي  :رشته  اظهارداشت  صادقی   سیدمهدی 
باید بر اساس نیازسنجي شکل بگیرند. نیازسنجي و امکان سنجي و 
اهلیت سنجي دراستان جهت تاسیس رشته هاي تحصیلي جدید 
ضروری است ، موسسات علمي بر اساس هدف گذاري هاي موجود 
ساماندهي نشده اند، همین مسئله در برخي مسائل مدیریتي استان 
نیز به چشم مي خورد و شاهد پروژه هایي هستیم که به درستي 
امکان سنجي نشده اند .در بسیاري از موارد به کمیت و صرف مدرك 
توجه شده است که این مسئله از آسیب هایي است که باید براي 
آن چاره اندیشي شود.وی از گسترش مدرک گرایی در کشور انتقاد 
کرد و با تاکید بر گسترش فرهنگ مهارت آموزی در میان دانشجویان 

و کارجویان، راه حل مشکل اشتغال را در مهارت افزایی و فراگیری 
آموزشهای فنی و حرفه ای دانست. استاندار قم با بیان اینکه 18 مرکز 
علمي کاربردي در استان قم داریم خاطرنشان کرد: بایستي سیاست 
گذاري جهت تمرکز فعالیت هاي این مراکز صورت بگیرد.مي توانیم 
با کاهش کمیت، کیفیت در دانش را در مراکز آموزشي ارتقاء دهیم.

باید تدابیري اندیشیده شود تا افرادي که در موسسات علمي مشغول 
تحصیل مي شوند مهارتهاي مرتبط با نیاز شغلي خود را کسب کنند. 
موسوی معاون هماهنگی واموراقتصادی و مدیریت منابع و مهندس 
بهشتی معاون محترم هماهنگی امورعمرانی استانداری قم  نیز در این 
دیدار ، ضمن تاکید بر پاسخگویی به نیازهای تخصصی مشاغل اداری 
دستگاه های زیرمجموعه وزارت کشور ازجمله ماموریت هاي استانداري 
وحوزه مدیریت شهری ، به برگزاری رشته هاي جدید از قبیل حقوق 
شهروندي ،حقوق اداري ،نوسازي و تحول اداري و مهندسي فناوري 
اطلاعات با گرایش امنیت تاکید کردند . همچنین پیشنهاد شد شوراي 
سیاستگذاري ،برنامه ریزي و نظارت بررشته هاي جدید مراکز علمي 
کاربردي در استان تشکیل گردد . معاونین و مدیران ستادی موسسه 
و هفت رییس مرکزگروه هفت  نیز در این دیدار ، عملکرد ومسائل 
ومشکلات خودرا ارائه کرده ومورد بحث قراردادند و درپایان ده مصوبه 
برای اجرا مطابق با دستور جلسه اولین نشست ونه پیشنهاد برای بهبود 
روشهای اجرایی درمراکز تعیین شد.  کلیه شرکت کنندگان دراولین 
نشست گروه هفت ، پس ازبرگزاری جلسه ، درگزارشهدای علی ابن 

جعفر )ع( حضوریافته و برمزار شهدا فاتحه قرائت کردند .   
  موسسه آموزش عالی علمی کاربردی مدیریت شهری وروستایی 
وزارت کشور باهدف ارتقاء و انتقال دانش کار و ایجادمهارتهای شغلی و 
افزایش معلومات و تجارب مشاغل حوزه وظایف وزارت متبوع ، درسال  
1392 تاسیس گردیده است و درحال حاضر دارای 70 مرکز و حدود 

40000 دانشجو درسراسرکشور می باشد. 
مسولین موسسه ازسال جاری به منظور نیل به اهداف مندرج در 
اساسنامه، وافزایش تعامل وارتباط وایجاد همفکری بیشتر بین حوزه 
ستادی خود وروسای مراکز ومسولین دستگاهی آنان شامل استانداران 
وشهرداران محترم جلسات مختلفی را با تقسیم بندی منطقه ای 
درهشت گروه برگزار نموده است.دراستان قم دو مرکز شهرداری قم 
و استانداری قم باقریب به1000 دانشجو مشغول به فعالیت می باشد 
. براساس طبقه بندی منطقه ای درموسسه ، درگروه هفتم علاوه 
براین دو مرکز، پنج مرکز از استانهای مرکزی )شهرداری ساوه( ، یزد 
)استانداری و شهرداری( ، سمنان ) شهرداری سمنان و شهرداری 
بیارجمند( حضوردارند . دبیر جلسات گروه هفتم ، مرکز شهرداری قم 

تعیین گردید.

 همایش آموزش تخصصی ویژه صنف آرایشگران وپیرایشگران 
مردانه به میزبانی اتحادیه آرایشگران وهمکاری مرکز بهداشت 
شهرستان قم باموضوع بهداشت محیط کسب وکار وجلوگیری از 
بیماریهای واگیر دار ایدز وهپاتیت در سالن همایش های اصناف 

قم برگزار شد.
 به گزارش خبرنگار ما، همایش آموزش تخصصی ویژه صنف 
آرایشگران وپیرایشگران مردانه به میزبانی اتحادیه آرایشگران 
وهمکاری مرکز بهداشت شهرستان قم باموضوع بهداشت محیط 
کسب وکار وجلوگیری از بیماریهای واگیر دار ایدز وهپاتیت با 
حضورسرهنگ زینی وند رئیس بسیج اصناف ، سرگرد فرح 
بخش رئیس اداره اماکن استان قم،احمد لو رئیس اتاق اصناف 
وجمعی دیگر از مسئولان، صبح روز جمعه در سالن همایش 
های اصناف قم برگزار شد. مرتضی صالح نیا،رئیس اتحادیه 
صنف آرایشگران وپیرایشگران مردانه درگفتگو با خبرنگار ما 
اظهار داشت:هدف از برگزاری این همایش،آشنایی آرایشگران 
با مشکلات بهداشتی محیط کار وبیماری های واگیر دار ایدز 
وهپاتیت است .همچنین در کنار این همایش ،ما تجلیل از 
پیشکسوتان ،کاسب نمونه،موفق،امین و..خواهیم داشت. در این 
همایش ،مهندس وصالی ،کارشناس ارشد بیماریهای واگیر دار 
مرکز بهداشت شهرستان قم به بیان نکات بهداشتی در حوزه 
کاری  آرایشگران و نکاتی  در جهت جلوگیری از بیماریهای 
واگیر دار ایدز وهپاتیت پرداخت.محمدی امین نماینده اداره کل 
امورمالیاتی استان قم  گفت متصدیان مالیاتی تاپایان سالجاری 
تکلیف پرونده های مالیاتی خود را مشخص کنند تا از تخفیف 
صد درصدی جرایم برخوردار شوند. وی خاطر نشان کرد:درسال 

93 ما حدود 50درصد فرار مالیاتی داشتیم که در گروه بند ج قرار 
داشتند ونزدیک به 3میلیون نفر می رسیدند که با تعاملاتی که 
هم اکنون صورت گرفته است،امیدواریم که ماشاهد ترغیب هرچه 

بیشتر اصناف به تعامل با امور مالیاتی باشیم.
رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی

 فرماندهی انتظامی استان قم :
آرایشگران قمی نباید در اصلاح مروج

 فرهنگ غربی باشند 
عمومی  اماکن  بر  نظارت  اداره  ،رئیس  بخشی  فرح  سرگرد 
فرماندهی انتظامی استان قم  نیز در این همایش با اشاره به 
اینکه باید رفتار ما در استان قم باید متناسب با فرهنگ اسلامی 
ما باشد ،اظهار داشت:آرایشگران قمی به هیچ عنوان نباید در 
اصلاح خود مروج فرهنگ غربی باشند ،مانند نوشتن حروف بر 
روی سر،برداشتن ابرو،تتو و..برای مشتریان خود انجام دهند،بلکه 
باید یک تفاوتی دربین اصلاح مردانه وزنانه قایل شد!چون برخی 
از کارهایی که در برخی ها می بینیم زیبنده فرهنگ والای 
اسلامی ما برای جوانان نیست .وی افزود:این اداره ناچار است 
که درصورت مشاهده اینگونه ناهنجاریها در آرایشگاه های مردانه 
استان قم،بامتخلفین ناچار به برخورد شدید هستیم.وی پیشنهاد 
تنظیم منشور اخلاقی در آرایشگاه ها وترویج فرهنگ مدل موهای 
متناسب با فرهنگ اسلامی از طریق چاپ عکس ژورنال مدلهای 
موی اسلامی ودر اختیار قرار دادن آنها در آرایشگاه های مردانه 
داد .در پایان این همایش از پیشکسوتان ،کاسب نمونه،موفق،امین 
صنف آرایشگران مردانه تجلیل به عمل آمد وبه 5نفر از حاظرین 

به قید قرعه هدایایی تقدیم شد.

به میزبانی مراکز علمی کاربردی استانداری و شهرداری  قم برگزارشد

نشست منطقه ای موسسه آموزش عالی علمی کاربردی 
مدیریت شهری وروستایی وزارت کشور  در قم

همایش آموزش تخصصی آرایشگران 
وتجلیل از پیشکسوتان در قم  برگزار شد

 فاکر عضو شورای اسلامی شهر قم هشدارداد؛

 قوت گرفتن شکاف اجتماعی در شهر قم
عضو شورای شهر قم درباره قوت گرفتن شکاف اجتماعی و همراهی آن با مسائل 

سیاسی در شهر قم هشدار داد. 
حسین فاکر در جلسه شامگاه شنبه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به ویژگی های 
شهر مطلوب از نگاه مردم، اظهار داشت: طبق پژوهشی که در این زمینه صورت 
گرفته، استفاده از مزایای شهرهای نوین در کنار حفظ ویژگی های سنتی شهرها از 
خواسته های مردم برای یک شهر مطلوب است. وی با اشاره به اینکه حفظ میراث 
سنتی در شهرها خواست مردم است، ادامه داد: یکی از موارد این موضوع حراست 
از معماری اسلامی است که درباره آن حرف بسیار زده شده اما برنامه عملی در این 
زمینه وجود نداشته است. عضو شورای اسلامی شهر قم وجود شکاف اجتماعی در 
این شهر را از دیگر نقاط ضعف دانست و افزود: این موضوع در قالب قومیت گرایی 
خود را در شهر قم نشان داده است. وی با اشاره به اثر گذاشتن قومیت گرایی در 
مسائل سیاسی در شهر قم، گفت: قومیت گرای و محله گرایی در شهر وجود دارد 
و این موجب می شود امکان توسعه برابر وجود نداشته باشد. نداشتن برنامه برای 
گردشگری شهری موضوع دیگری بود که فاکر به آن اشاره کرد که موجب شده 
شهر قم از موقعیت شهر مطلوب فاصله بگیرد. وی معتقد است مطلوبیت شهر قم 
برای زائرپذیری به برنامه های مدیریت شهر یا استان مربوط نیست بلکه مربوط به 
وجود اماکن مقدس است. وی افزود: از دیگر ویژگی های شهر مطلوب این است که 
امکان پیاده روی و دوچرخه سواری در آن وجود داشته باشد که معابر بسیار کمی در 
شهر این خصوصیت را دارند. این عضو شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه برای 
ترویج دوچرخه سواری کار جدی انجام نداده ایم، ادامه داد: این از مواردی است که 
درباره آن صحبت بسیاری می شود اما در عمل اتفاق جدی نیفتاده است. وی اظهار 
کرد: تناسب شهر برای حرکت افراد ناتوان از جمله موضوعاتی است که برای آن هیچ 
برنامه ای نداریم. فاکر افزود: در شهر مطلوب اصالت با افراد است و خودروها در مرحله 
بعد اهمیت قرار دارند اما این موضوع در میل شهروندان نیست و همه دوست دارند 
با خودرو شخصی به محل کار بروند.  به گزارش مهر ،وی با اشاره به اینکه سلامتی 
شهروندان پیش نیاز و شرط لازم توسعه شهری است خاطرنشان کرد: آلودگی صوتی 
از جمله مواردی است که اصلا برای آن فکری نمی شود. این عضو شورای اسلامی 
شهر قم ابراز داشت: در موضوعات مختلف که به سلامتی مردم مربوط می شود مانند 
ریزگردها و آلودگی  هوا حتی اطلاعات کاملی نداریم که قرار باشد برنامه خاصی 
برای آن داشته باشیم. وی با اشاره به اینکه نبود شفافیت مدیران و قوانین از دیگر 
ضعف های شهر قم است، اظهار کرد: از دید شهروندان، شهر مطلوب شهری است که 
هوشمند باشد که زیرساخت های ایجاد آن در شهر قم وجود دارد. فاکر افزود: نگاهی به 
وضعیت امروز شهر قم نشان می دهد مشکلاتی در زندگی شهری امروز داریم و تعداد 
مشکلات هم کم نیست. نکته دیگر اینکه ما مسیری را می رویم ومردم مسیری دیگر 

را می خواهند که این شرایط باید اصلاح شود.

رئیس سازمان صنعت و تجارت استان قم: 

11 طرح صنعتی به مناسبت دهه فجر در قم 
افتتاح می شود 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: 11 طرح صنعتی به 
مناسبت دهه مبارک فجر امسال و با سرمایه گذاری بیش از602 میلیارد ریال در این 

استان به بهره برداری می رسد. 
احمد ذاکری افزود: این واحدهای تولیدی در زمینه صنایع معدنی، انواع رزین 
کوپلیمر اکریلیک، فیلم یک لایه معمولی از پلی اتیلن، دارو، ظروف پلی پروپیلن، انواع 
ظروف پلاستیکی، ظروف یکبارمصرف پلیمری زیست تخریب پذیر گیاهی، گوشت 
مرغ تازه بسته بندی شده، بسته بندی تخم مرغ و دستمال کاغذی فعالیت می نمایند.

وی با اشاره به سیاست های اقتصاد مقاومتی و ایجاد اشتغال در استان قم افزود: با 
راه اندازی این واحدها 264 فرصت شغلی جدید در استان ایجاد می شود. وی تصریح 
کرد: از این تعداد واحد صنعتی که در دهه مبارک فجر به بهره برداری می رسد 3 طرح 

صنعتی با حضور مقامات کشوری و استانی و طی آیین ویژه ای افتتاح خواهد شد.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه قم گفت:  همزمان با ایام 
دهه فجر مسابقه بزرگ کتابخوانی نماز با همکاری ستاد 
اقامه نماز استان قم  برگرفته از کتاب ثانیه های انس، 
جمعه 15 بهمن ماه ساعت 9 صبح در مصلای قدس، 
مصلای نماز جمعه پردیسان، در بخش کهک و خلجستان 

از توابع قم و در محل ندامتگاه لنگرود برگزار می شود.
حجت الاسلام والمسلمین سید اسماعیل حسینی مقدم 
روز یکشنبه در جمع خبرنگاران در آستانه دهه فجر و به 
مناسب برگزاری مسابقه بزرگ کتابخوانی نماز اظهار داشت: 
بیش از سه دهه است که از انقلاب اسلامی می گذرد ولی 
با درایت رهبر معظم انقلاب اسلامی و خون پاک شهدا این 
مسیر همچنان ادامه دارد.مدیرکل اوقاف و امور خیریه قم 
با اشاره به این که نظام جمهوری اسلامی از برجسته ترین 
مصادیق دولت کریمه است گفت: امام سجاد)ع( پیشوای 
چهارم شیعیان از خداوند متعال درخواست دولت کریمه 
ای را کرده است که در سایه آن اسلام و اهل آن به عزت 
برسند وکفار و اهل آن ذلیل شوند.وی ادامه داد: به برکت 
اهل بیت)ع( نظام جمهوری اسلامی با پرچم داری ولایت 

فقیه در کشورمان تحقق پیدا کرده است.
وی با بیان این که پیروزی انقلاب اسلامی دنیا را حیرت 
زده کرد گفت: استکبار و عوامل رژیم طاغوت با استفاده از 

همه دسیسه ها و تجهیزات در مقابل حرکت انقلابی مردم 
به رهبری امام راحل از حرکت باز ماندند و این پیروزی رقم 
خورد و شاهد دستاوردهای آن در تمام عرصه ها هستیم.

بزرگ  مسابقه  برگزاری  از  ادامه،  در  مقدم  حسینی 
کتابخوانی نماز در قم خبر داد و گفت: با همکاری ستاد 
اقامه نماز استان قم این مسابقه از روی کتاب ثانیه های 
انس، جمعه 15 بهمن ماه ساعت 9 صبح در مصلای 
قدس، مصلای نماز جمعه پردیسان، در بخش کهک و 
خلجستان از توابع قم و در محل ندامتگاه لنگرود برگزار 
می شود.وی بیان داشت: 10 هزار کتاب از محل موقوفات 
کتاب های مذهبی تهیه شده است که در اختیار مردم 
برای شرکت در این مسابقه گذاشته می شود ضمن این 
که این مسابقه به صورت حضوری اجرا می شود.وی، ترویج 
فرهنگ نماز به عنوان یکی از مظاهر تعظیم شعائر اسلامی 
و نظام جمهوری و اهتمام و توسعه کتابخوانی در راستای 
لبیک گفتن به دغدغه رهبر معظم انقلاب اسلامی را از 
مهمترین اهداف برگزاری این مسابقه برشمرد.به گفته وی، 
مراسم قرعه کشی جوایز در 22 بهمن ماه بعد از نماز مغرب 

و عشا برگزار  و جوائز نفیسی به برندگان اهدا می شود.
اوقاف قم  اداره کل  تدارک گسترده  به  ادامه  وی در 
برای گرامیداشت دهه فجر انقلاب پرداخت و افزود: در 

دهه فجر، برنامه های متعددی در بقاع متبرکه قم برگزار 
خواهد شد که از آن جمله می توان به برگزاری کرسی های 
گفتمان انقلاب اسلامی، مراسم جشن و سرور، شعرخوانی 
با موضوع انقلاب، مراسم جشن ویژه بانوان، محافل انس با 
قرآن کریم، نمایشگاه های بصیرتی با موضوع انقلاب، دیدار 
با خانواده شهدا و جشن های محلی در برخی بقاع اشاره 
کرد.حسینی مقدم ادامه داد: مدیران و مسئولان اوقاف، 
اعضای هیئت امنای بقاع متبرکه و خدام آستان مقدس 
امامزادگان در کنار سایر اقشار مردم، حضوری گسترده در 
راهپیمایی 22 بهمن خواهند داشت.مدیرکل اوقاف و امور 
خیریه استان قم شرکت در این راهپیمایی را تجدید بیعت 
با آرمان های امام و رهبری و شهدای انقلاب و دفاع مقدس 
دانست و افزود: این حضور گسترده، دشمنان را بار دیگر 

مأیوس می کند و قدرت انقلاب را به آنها نشان می دهد.
دبیر ستاد اقامه نماز قم: 

ترویج فرهنگ نماز آسیب های اجتماعی را 
کاهش می دهد 

دبیر ستاد اقامه نماز استان قم نیز در این  نشست خبری 
گفت: ترویج فرهنگ نماز و مفاهیم آن در سطح جامعه به 
خصوص در ندامتگاه ها، آسیب های اجتماعی را کاهش 

می دهد. 
محمد خامه یار اظهار داشت: مسابقه بزرگ کتابخوانی 
نماز همزمان با برگزاری آن در مصلای قدس در ندامتگاه 
لنگرود نیز برگزار می شود تا با تاثیرگذاری نماز بتوان 
آسیب های اجتماعی را کاهش داد.وی افزود: باید از همه 
ظرفیت ها برای ترویج فرهنگ نماز و کتابخوانی که یکی 
از دغدغه های رهبر معظم انقلاب اسلامی است، استفاده 
کنیم، از این رو کتاب ثانیه های انس را در فضای مجازی 

نشر داده ایم.
دبیر ستاد اقامه نماز قم با بیان این که مسابقه کتابخوانی 
نماز به صورت حضوری برگزار می شود گفت: به دنبال 
اجرای یک کار معرفتی بزرگ در راستای ترویج مفاهیم 
نماز در بین نمازگزاران و عموم مردم هستیم.خامه یار، ادامه 
داد: هدف از انتخاب کتاب ثانیه های انس با موضوع نماز، 
آشنایی نسل جوان با فرهنگ و معارف نماز است.وی با 
اشاره به این که دستگاه های فرهنگی باید در ترویج نماز 
اقدام کنند گفت: پرداختن به موضوع اهتمام به نماز باید در 
مساجد و در محله های شهر به صورت جدی مورد توجه 

قرار گیرد و از ظرفیت کارشناسان حوزه نماز بهره برد.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم خبرداد

برگزاری مسابقه بزرگ کتابخوانی نماز در قم 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: یک 
نیروگاه برق آبی با ظرفیت 2.7 مگاوات در محل تصفیه 
خانه آب استان توسط بخش خصوصی در حال نصب است. 
علی جان صادق پور با اشاره به گسترش شبکه فاضلاب 
در این شهر اظهار کرد: توان ارائه خدمات در حوزه فاضلاب 
به 50 درصد جمعیت مردم قم را داریم، اما با این وجود 
50 هزار انشعاب فاضلاب خالی در مناطق مختلف شهر قم 

وجود دارد که مردم از آن استفاده نمی کنند.
استان قم یک  فاضلاب  و  داد: شرکت آب  ادامه  وی 
شرکت خصوصی است که باید هزینه هایش را تامین کند 
و در راستا باید مردم استان به موقع قبوض آب و فاضلاب 

خود را پرداخت کنند، اگر این قبوض پرداخت نشود شرکت 
آب و فاضلاب استان قم با چالش مالی مواجه می شود و در 

خدمت رسانی به مردم مشکل پیدا می کند.
افزود:  قم  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
میلیاردها تومان برای انتقال آب از سرشاخه های دز به قم 
هزینه شده است و مردم این استان باید در مصرف آب 
صرفه جویی کنند تا با مشکلی در زمینه تامین آب مواجه 
نشویم.صادق پور با اشاره به سیاست های اقتصاد مقاومتی 
اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب تاکیدات زیادی روی اجرای 
این سیاست ها دارند و شرکت آب و فاضلاب استان قم در 
راستای اجرای این سیاست ها تامین منابع مالی از بخش 

خصوصی برای اجرای پروژه های استان را در دستور کار 
خود قرار داده است. وی ادامه داد: هم اکنون یک نیروگاه 
برق آبی با ظرفیت 2.7 مگاوات در محل تصفیه خانه آب 
قم توسط بخش خصوصی در حال نصب است. بخش 
این نیروگاه 17 میلیارد تومان سرمایه  خصوصی برای 
گذاری کرده است و برای احداث نیروگاه برق آبی جریان 
آب از سرشاخه های دز به قم به مدت حدود دو هفته قطع 
شده بود که اکنون دوباره وصل شد.مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان قم در پایان خاطرنشان کرد: این شرکت در 
ایام دهه فجر 17 پروژه با اعتباری بالغ بر 67 میلیارد تومان 

را آماده افتتاح دارد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم خبرداد

نصب نیروگاه برق آبی در تصفیه خانه آب قم 






